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Uvodnik Obvestila

www.sls.si

Mesečnik SLS-ODMEV izdaja Časopisno založniško podjetje Ljudska čebela d.o.o.,
Beethovnova 4, Ljubljana, telefon 01/24-18-800, telefaks: 01/25-11-741, elektronska pošta:
tajništvo@sls.si. TRR: 50100-601-286328; Odgovorni urednik: dr. Andraž Vehovar, tehnični
urednik: Barbi Ravnikar, Oblikovanje in priprava za tisk Špes grafika, Novo mesto.
Nenaročenih rokopisov in fotografij ne vračamo. Časopis izhaja mesečno.

Kliknite www.sls.si in izvedeli boste vse, kar vas zanima - aktualna
strankarska dogajanja na dlani, novice iz poslanskih klopi, predstavitve
kandidatk in kandidatov pred kongresom, skok v Evropski parlament, vabimo
vas, da se vpišete na našo mailing listo - tako vam bomo lahko enostavneje
pošiljali obvestila, predvsem pa bi vas radi opozorili na sls forum, kjer lahko
24 ur na dan z drugimi člani izmenjujete svoja mnenja in poglede na
strankarsko in ostalo aktualno poli-
tično dogajanje, odprta pa je tudi po-
sebna rubrika “čvekanje”, namenjena
pa je točno temu – čvekom, tračem,
skratka – bolj “sproščenim”  razmiš-
ljanjem o mnogočem….

Bodite tudi vi del www.sls.si , kajti
tudi to je ena izmed dobrih izbir za
prihodnost!

Svet SLS konstituiran
Na konstitutivni seji Sveta SLS,

ki je potekala 15. decembra 2003
so izvolili Metko Zevnik za pod-
predsednico Sveta stranke.  Za sek-
retarja Sveta SLS so potrdili Alojza
Turka. Člani sveta so se opredelili
tudi do nove davčne zakonodaje;
strinjali so se s tezo, da je pri Zako-
nu o obdavčitvi nepremičnin pot-
rebno vztrajati pri tem da se najprej
pripravi evidenca nepremičnin šele
nato pa se pogovarjati o rešitvi, ki bi pravično obdavčevala nepremičnine
glede na lokacijo in namembnost.

Glede Zakona o davku od dohodka pravnih oseb pa so bili mnenja, da je
potrebno še naprej upoštevati uvedbo olajšav za vlaganja v razvoj in razi-
skovanje, ker je le to način, ki bo pripomogel k izboljšanju konkurenčnosti
našega gospodarstva in s tem k dvigu narodove blaginje.

SLS  na celodnevnem posvetu  v Galeriji Repanšek
V soboto se je  v Galerijo Repanšek na povabilo predsednika stranke

Janeza Podobnika sestalo širše vodstvo stranke SLS, katerega se je udeležil
tudi bivši predsednik mag. Franci But.

Namen srečanja je bil, da se je mesec dni po kongresu utrdijo programska
in vsebinska izhodišča na osnovi katerih se stranka pripravlja na bližajoče se
volitve v EU parlament in volitve v državni zbor.

Med različnimi temami se je s posebno pozornostjo obravnavala tudi
podpora ustavnim spremembam, do katerih pa je stranka zadržana.

Vsak teži k sreči in se želi izogniti bridkosti.
Vendar pa na tem svetu resnica in neresnica,
pravičnost in nepravičnost, pravica in krivica,
sčasoma minejo in se spreminjajo. Človek bi
moral zaupati primarnemu načelu, ki je vir
tako dobrega kot zla. Vsak dan se srečujemo
s srečo in bridkostjo, vzbujamo tako ljubezen
kot sovraštvo in k sebi kličemo skrbi in
žalost… Kako naj bomo mirni? Povsem lahko.
Pravi človek verjame v mir tako v nesreči kot
veselju. Tako, kot si želi sreče, bi moral sprejeti tudi žalost.
Spoštovane članice in člani naše stranke, seveda Vam želim, da bi bilo
sreče največ in če je že treba, le za vzorec žalosti. In še to zaradi tega,
da bomo srečo, ko bo prišla, prej opazili in jo znali ceniti in užiti.

Vse najlepše Vam in vašim najbližjim!
Dr. Andraž Vehovar
Glavni tajnik SLS

Drage bralke in bralci
SLS Odmeva,

v vsakem človeku so na razpolago
globoki viri ustvarjalne svobode in
širokosrčne miroljubnosti. Če si med
seboj pomagamo, da v sebi in v drugih
odkrijemo vire moči in jih nato tudi
negujemo, lahko upamo na zdravo in
miroljubno družbo. Včasih se nam zdi
to popolnoma nemogoče. Ob poplavi najrazličnejših novic se nam
zgodi, da opazimo in slišimo samo tiste z negativnim prizvokom. Ne
vzamemo si dovolj časa, da bi uspeli najti nekaj malo »tistega« kar bi
nam razveselilo srce in razvedrilo duha.

Pa je. Povsod okoli nas. Še posebno v prazničnih dneh je tako zelo
opazno, tako zelo oprijemljivo, da bi bilo greh iti mimo in  ne opaziti.
Če smo čez leto, zaradi načina življenja, dela in skrbi, sicer nenamerno,
ampak vseeno, malce površni, za nekoga lahko celo hladni in
nedostopni, potem je to v drugi polovici decembra mala malica. Lahko
smo prijazni. Lahko smo odprti. Lahko damo. In lahko sprejemamo.

V ponedeljek zjutraj, pred službo, je zraven mojega parkirnega
mesta, na mrazu postopal znani neznanec. Večkrat je tam,  pogovarja
se z varnostniki na parkirišču in nikoli me ne spregleda. »Dobro
jutro, kako smo danes? Pot je bila v redu? Od daleč se vozite…«
pokomentira ob pogledu na mojo registrsko tablico.

No, zadnjič me je tako kot ponavadi pozdravil, le da je tokrat
nemirno pogledoval okoli sebe in nekaj mencal… »Gospa, obljubim,
da vas tega ne bom vprašal celo naslednje leto več… samo danes…« je
rekel in bilo mu je strašno nerodno. Res. »Bi imeli kakšen tolarček
zame , pred novim letom, tako, za…« Ni dokončal. Priznam, da me je
za trenutek zamikalo, da bi rekla, da nimam, da se mi mudi, da zebe,
da… Ampak! Vsako jutro je tam, v bistvu je prav tako, kot kdo drug,
del mojega vsakdana. Seveda posebnež, ampak je.

Dala sem mu jurja. Brez naukov o sendviču in toplem čaju. In da
bi olajšala njegovo nelagodje sem še dodala : » No, pa naj bo to mali
»tringelt«, ker tako lepo skrbite za moj avto vsak dan! « Obraz se mu
je razlezel v samo sonce.

Ne želim, da moj uvodnik izpade patetično. Želim pa, da tudi ob
branju našega časopisa, za katerega se bomo v novem letu potrudili,
da bo še boljši, bogatejši in »po vaši meri«, začutite, da ga ustvarjamo
ljudje. Za ljudi.

Človek je ustvarjen za mir in mir je mogoč, če le ljudje v sebi
odkrijemo moč razumnosti in miru, ter zaupamo tudi bližnjemu, da
v globini srca v bistvu išče mir.

Lepe praznike Vam želim,
Barbi Ravnikar,

th. urednica
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P A R L A M E N T A R N E    N O V I C E

mag. Janez Kramberger
V adventnem času, času pričakovanja, se poslavljamo od starega leta

in s pričakovanjem in optimizmom zremo v prihajajoče leto. Nedvomno
bo prihodnje leto za našo državo prelomno leto. Postali bomo
polnopravni člani Evropske unije. Deset in večletno delo, ki smo ga
opravili v Državnem zboru, ministri v vladi in člani pogajalske skupine
v Evropi, bo zaživelo v dobrem in slabem. Naša mlada država bo
gospodarsko politično in varnostno postavljena v okvir evropske
petindvajseterice.

Ta  korak bo morda za nekatere težak, vendar nimamo alternativne izbire. Evropski
prostor moramo sprejeti kot priložnost in izziv. Ta prostor nam nedvomno zagotavlja
razvojne perspektive in primerljiv življenjski standard z drugimi državami našega
kulturnega kroga.  Menim, da je za nas poleg gospodarskega vidika pomembno tudi
povezovanje v znanosti in izobraževanju. To prednost  morajo izkoristiti predvsem
mladi.
Spoštovane članice in člani naše stranke,
ob prihajajočem Božiču in v novem letu 2004  želim Vam in Vašim  družinam veliko
zdravja, sreče in miru; na delovnem področju pa veliko uspehov in da bi z optimizmom
premostili vse ovire.

Andrej Fabjan
Leto 2003 se bliža koncu. Le še nekaj dni je pred nami in že bomo
pisali leto 2004, ki bo za nas Slovence še posebej pomembno, saj
bomo postali del skupne Evrope. V prihajajoče leto vstopamo s starimi
in novimi željami, z že zastavljenimi in z novimi cilji za prihodnost,
ki jo bomo morali uresničevati postopoma.
December je čas praznikov, božičnih in novoletnih. Želim, da bi jih
preživeli lepo, v miru in medsebojnem spoštovanju, da bi pozabili na
težave in nesoglasja, ki so nas spremljala skozi vse leto in da bi leto
2004 dočakali zadovoljni, z dobro voljo in z razumevanjem.
Želim vam prijetne praznične dni, naj se vam izpolnijo vse želje in naj
vam leto 2003 prinese le dobro.
SREČNO!

Ivan Božič
Koledarsko leto začnemo in končamo s prazniki. Božič je naš verski
praznik. Novo leto pa je začetek novega koledarskega leta. Ob
Božiču se veselimo življenja in sreče. Z novim letom pa si s praznikom
voščimo veselja, zdravja in zadovoljstva za življenje in delo v novem
koledarskem letu.
Je pa Novo leto tudi zadnji dan, ko se moramo odločiti, kaj bomo
počeli v prihajajočem koledarskem obračunskem letu. Seveda je
potrebno najprej narediti analizo o našem ( mojem) dobrem in prav
tako slabem delu za nazaj. Veliko napako bi naredili, če bi bili do
sebe ( stranke) preveč prizanesljivi. Napaka je napaka. Njene
posledice moramo (moram) občutiti! Sprijaznimo se z njimi in ne bodimo preveč
usmiljeni.
Kaj bomo počeli v prihajajočem letu je odvisno od tega, če se bomo vprašali : kdo sem,
kaj sem, kaj delam… Vsak si mora  zastaviti možne, znane in potrebne cilje. Ampak
pazimo, da se nam ne bodo odmikali. Ne sanjajmo o ciljih, ki jih ne bomo nikoli
dosegli! Na drugi strani pa si nikoli ne zastavljajmo prelahko dosegljivih ciljev. Letno
delo, ki ga nekateri končajo že oktobra ni letno delo! Letno delo se konča na Silvestrovo.
Kot poslanec Slovenske ljudske stranke v Državnem zboru Republike Slovenije bom še
naprej skrbel za sooblikovanje in sprejemanje takih zakonov, ki bodo večali blaginjo
v naši državi. Vsak zakon vpliva na življenje posameznika, večjih skupin ljudi in vseh
državljank in državljanov. Letni državni proračun mora dati tudi del, ki bo pokrival
želje in potrebe naše stranke. Če tega ne bi bilo, potem bi se lahko upravičeno vprašali
: zakaj stranka? Zakaj smo v vladni koaliciji? S spremembami zakonov s področja
lokalne samouprave, ustanavljanja regij, oz. pokrajin ( le zakaj?!), volitev v Državni
zbor in še posebej s pričakovano ( ampak ne mojo) spremembo ustave, ne smemo ( ne
smem) zmanjšati vpliva sedanjih pravic državljank in državljanov, občank in občanov
pri oblikovanju in vodenju lokalne samouprave in države. Država Slovenija ima dobro
ustavo. Ne spreminjajmo je tako, da bo lahko kasneje močna stranka ali koalicija
sprejemala državotvorne zakone le s 46 glasovi, brez upoštevanja glasov (mnenj in
želja) ostalih strank.
Moje želje : več slovenstva in sociale, izvolitev poslanca SLS v Evropski parlament in  vsaj
15 poslancev v Državni zbor Republike Slovenije.
SLS Odmevu, bralkam in bralcem, pa čimveč zadovoljstva v prazničnih dneh, ki prihajajo.

Poslanci SLS o slovenskih stališčih glede Pogodbe o Ustavi za Evropo

Na 36. izredni seji Državnega zbora je potekala razprava o Pogodbi o Ustavi za Evropo (v
nadaljnjem besedilu Ustavna pogodba) kot priprava na sklepno zasedanje Medvladne

konference, 12. in 13. decembra 2003 v Bruslju. Poslanec SLS, mag. Janez Kramberger,
je na seji predstavil stališča poslanske skupine:

“V poslanski skupini SLS že od vsega začetka pozdravljamo delo Konvencije, saj menimo,
da je priprava in sprejem Ustavne pogodbe odraz pozitivnega pristopa dosedanjih držav
članic do širitve in sprejema novih.

V luči največje širitve Evropske unije doslej, se je pokazala kot potrebna reforma, tako
institucionalnih kot nekaterih ne-institucionalnih zadev in področij. Potrebna je nova delitev
pristojnosti med EU in članicami, ureditev skupne zunanje politike, povečanje demokratične
legitimnosti in opredelitev statusa Listine o temeljnih pravicah.

V poslanski skupini SLS menimo, da je v Sloveniji, ki je ena manjših držav pristopnic, še
posebej pomembno enakopravno članstvo znotraj Evropske unije.

Glede števila poslancev Evropskega parlamenta podpiramo ureditev, določeno s
Pogodbo iz Nice. V skladu s to ureditvijo je predvideno, da naj bi vsaka država članica imela
vsaj 5 poslancev. Zavzemamo se torej za ohranitev najnižjega praga glede števila poslancev
na državo članico.

Načelo demokratičnosti je eno temeljnih načel tako Republike Slovenije kot Evropske
unije. Sodelovanje državljank in državljanov pri odločanju glede stvari, ki jih zadevajo, bodisi
neposredno, bodisi preko voljenih predstavnikov, je eno izmed poglavitnih prvin demokracije.
Ob tem velja omeniti pogosto omenjeni t.i. demokratični deficit. Dejstvo je, da bodo
poglavitni akterji odločanja znotraj Evropske unije vlade držav članic, torej izvršilna, nevoljena
veja oblasti. Za doseg večje stopnje participacije ljudstva sta pomembni tako aktivni vlogi
evropskega kot nacionalnih parlamentov, saj le na ta način lahko pričakujemo zmanjšanje
demokratičnega deficita.

Pri procesu širitve Evropske unije moramo imeti torej v mislih vlogo nacionalnih
parlamentov. Pomembna je redna izmenjava informacij med institucijami Evropske unije in
nacionalnimi parlamenti posameznih držav. Redna komunikacija bi omogočila, da bi bile
aktualne razprave znotraj nacionalnih parlamentov ažurno posredovane institucijam EU.

O načinu odločanja v Svetu se v poslanski skupini SLS strinjamo s stališči, ki jih
zastopa Vlada RS glede zavzemanja za simetrično opredelitev dvojne večine. Menimo, da
je potrebno v Ustavni pogodbi upoštevati uravnoteženo ureditev dvojne narave EU, torej
enakovredno upoštevanje državljanov in držav.

V poslanski skupini SLS podpiramo uvedbo instituta evropskega zunanjega ministra.
Menimo, da je Institut evropskega zunanjega ministra pomemben med drugim tudi zaradi
večje prepoznavnosti Evropske unije v odnosih z drugimi mednarodnimi subjekti.

Mnenja smo, da je skladno z načelom enakopravnega članstva potrebno ohraniti tudi
enakopravnost članov Komisije. Komisijo naj torej sestavlja po en komisar iz vsake države
članice, pri čemer naj imajo vsi celovito glasovalno pravico.

Nadalje posebej podpiramo vključitev večjega pomena socialne politike in zdravja. V
luči predloga za začetek postopka za spremembo Ustave RS v 44. členu, ki je odseval
enotno politično voljo v slovenskem prostoru, podpiramo napore za poskus zagotovitve
enakosti med ženskami in moškimi tudi na evropski ravni.

V SLS smo mnenja, da bi bilo primerno prisotnost krščanskih vrednot omeniti že na
samem začetku Ustavne pogodbe, v preambuli. Verjamemo, da predstavljajo krščanske
vrednote del kulturne dediščine in kot take do neke mere spremljajo evropske narode
skozi zgodovino. Pozdravljamo vključitev statusa cerkva in nekonfesionalnih organizacij v
51. člen pogodbe, s katero je določeno priznavanje njihove identitete s strani Unije.

Ob zaključku Medvladne konference evropski državljani, današnji in bodoči, pričakujemo
sprejem Ustavne pogodbe. Omenjeni dokument bo omogočal razvoj in delovanje nove
razširjene Evrope”.

Janez PODOBNIK, predsednik Slovenske ljudske stranke

Odločitev ne sprejemamo z besedami, temveč z dejanji.
“Če se osredotočimo le na konec potovanja, se nam cilj vedno zdi

daleč. Zato se mnogi odvrnejo od svojih ciljev, ko naletijo na ovire ali
pot postane strma. Dobro veš, da se vsaka pot začne s prvim korakom,
toda opraviti je treba tudi drugega in tretjega in toliko, kolikor jih je
potrebno, da pridemo do cilja. Zakon procesa je zagotovilo narave,
da lahko dosežemo skoraj vsak cilj, ne glede na to, kako visok je, če
potovanje razdelimo na majhne, zanesljive korake.”

(Dan Millman v knjigi Zakoni duha)

Spoštovane članice in člani naše stranke, prijatelji, sodelavci,
voščim Vam vesele božične praznike, čimveč trenutkov v krogu svojih najdražjih,

notranjega miru in zvrhano mero optimizma za leto, ki prihaja.
Razdelite potovanje na majhne, zanesljive korake in zagotovo boste prišli do cilja! Pa

SREČNO!

Jurij Malovrh
Zaključujemo staro leto in že sprejemamo načrte za Novo, naslednje
obdobje.
Ali je bilo preteklo leto uspešno, bodo povedali volivci in volivke že
spomladi ob volitvah v Evropski parlament. Če smo delali in še vedno
delamo dobro, bodo isti volivci in volivke potrdili jeseni z volitvami v
Državni zbor RS.
V vašem osebnem življenju in pri delu Vam želim čimveč strpnosti,
razumevanja in prijaznosti.
Naj Vam zdravje služi in naj bo v Vaših srcih optimizem za naprej!

Franci Rokavec
Čas pričakovanja in upanja!
Pred nami so najlepši praznični dnevi v letu. V teh dneh si medsebojno
izmenjujemo voščila z najboljšimi željami za božični čas in leto, ki
prihaja.
Leto 2004 bo zelo pomembno za našo državo, saj bo Slovenija s prvim
majem postala polnopravna članica Evropske unije in le od nas samih
bo odvisno, kako suvereno se bomo uveljavili v novi vlogi. Ključno je
dejstvo, kako se bomo znašli pri novih izzivih zavarovanja ključnih
nacionalnih interesov ter, da bomo znali reševati vprašanja, s katerimi
se sooča »mali človek«.
Prihodnje leto bo pomembno tudi za Slovensko ljudsko stranko. Z željo, da dobi na
evropskih volitvah svojega poslanca ter, da močno okrepi zastopanost v Državnem zboru
RS. Prepričan sem, da Slovenija potrebuje in želi imeti Slovensko ljudsko stranko kot
alternativo sedanjemu načinu vladanja.
V teh dneh bomo praznovali že trinajsto obletnico našega plebiscita in prav nekatere
odločitve večine v parlamentu v teh dneh, predvsem način reševanja t.i. »izbrisanih«, so
nesprejemljive in v sramoto vseh nas državljank in državljanov, ki smo se takrat skoraj
soglasno odločili za samostojno in neodvisno državo Slovenijo. Zato je dan samostojnosti
ponovna priložnost, da se zavemo svojih korenin in najpomembnejših odločitev slovenskega
naroda v vsej svoji zgodovini.
Spoštovane bralke in bralci SLS Odmeva, cenjene članice in člani naše stranke: želim
Vam radostno doživetje Božiča in mnogo osebne sreče in zdravja ter uspehov Vam in Vašim
najbližjim!

VOŠČILO PREDSEDNIKA STRANKE IN VODJE POSLANSKE SKUPINE SLS

VOŠČILO POSLANCEV SLS

 br
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D R Ž AV N I   S V E T

V L A D A   R S

Interna skupina lokalnih interesov

Državni svetniki smo na 16. seji interesne  skupine
obravnavali problematiko zdravstvene reforme t.i.

Belo knjigo. Opozorili smo na dejstvo, da takšna kakršna
je ne rešuje  najbolj perečih problemov. Ugotovitve gredo
v smer, da država hoče iz zavarovalnic preusmeriti denar
pod svoje okrilje, kar pa ni v duhu konkurenčnosti in
tržnega gospodarstva.

Popolnoma izven sistema je področje pediatrije. Trendi
v Evropi in v svetu so drugačni in do otroka obvezujoči.

Državni svetniki smo ob obravnavi proračuna RS veliko
časa namenili razpravi na področju financiranja občin,
novega izračuna primarne porabe in na drugih področij
proračuna. Zahteve do vlade so jasne, državni svetniki ne pristanemo na
zniževanje finančnih sredstev  občinam, še zlasti ne malih.

Svetniki tudi zahtevamo, da se Državni svet vključi v mednarodne tokove. V
nasprotnem primeru bomo, kot drugi dom, opozorili javnost.

Marjan Maučec
Vodja svetniške skupine SLS

Sprejem kitajskega veleposlanika

Predsednik Državnega sveta RS Janez Sušnik se je v torek 16.12.03
sestal z  veleposlanikom Ljudske Republike Kitajske Xujem Jianom.

Sogovornika sta se strinjala, da je sodelovanje med državama posebej v
zadnjem času zares intenzivno, predsednik Ljudske posvetovalne konference
je že obiskal Slovenijo, pravkar pa sta Kitajsko obiskala premier Rop in nekdanji
predsednik Republike Milan Kučan. Ob tem je Jian predsednika Sušnika
obvestil, da je bil predsednik Ljudske posvetovalne konference izjemno vesel,
da je dogovor o obisku Sušnika na Kitajskem potrjen. Tako naj bi maja
prihodnje leto predsednik odpotoval na uradni obisk, za kar se je ponovno
zahvalil.

Nadalje sta sogovornika spregovorila še o odnosih na gospodarskem pod-
ročju, ki so prav tako vse bolj intenzivni, saj veliko gospodarskih subjektov v
Sloveniji zelo dobro sodeluje s kitajskim trgom.

Ob koncu je predsednik Sušnik veleposlaniku Jianu zaželel veliko uspehov
pri opravljanju funkcije veleposlanika v Romuniji, izmenjala pa sta si tudi
voščila ob Novem letu.

Kitajski veleposlanik Jian v pogovoru s predsednikom Sušnikom

Enotni programski dokument za obdobje 2004-2006

Vlada RS je na 51. seji, 11. decembra 2003 – (1. del) sprejela Enotni
programski dokument za obdobje 2004-2006. Pravica črpanja sredstev

evropskih strukturnih in kohezijskega sklada za R Slovenijo v obdobju 2004-
2006 je opredeljena v Pogodbi o pristopu, kot tudi pravica do upravičenih
stroškov od 1.1.2004 dalje, ob izpolnitvi ključnih predpogojev.

Predpogoji se nanašajo na:
- Pridobitev »političnega« soglasja k Enotnemu programskemu dokumentu

RS za obdobje 2004-2006 (EPD) s strani Evropske komisije (EK) pred
koncem 2003

- Potrditvi Programskega dopolnila na Nadzornem odboru EPD
- Pridobitev soglasja EK k referenčnemu dokumentu za kohezijski sklad
- Vzpostavitev ustrezne administrativne ureditve, za zagotavljanje učinkovitega

in pravilnega sistema izvajanja ter finančnega poslovodenja

So dnevi in trenutki polni sreče in miline,
ko radostno oči zapremo
in si tiho zaželimo, da ne mine.
Naj tudi v letu 2004 zdravje, ljubezen
in mir prevzamejo vaša srca.
Vesele božične praznike in srečno Novo leto!

predsednik državnega sveta Janez Sušnik

mag. Ivan BIZJAK, Minister za pravosodje

Članicam in članom Slovenske ljudske stranke, simpatizerjem
in vsem volivcem naše stranke želim srečen Božič in vse dobro v
novem letu 2004.
To leto bo v marsičem prelomno in za nas pomembno. Vstop
Slovenije v Evropsko unijo pomeni konec neke poti, pa vendar
hkrati tudi začetek novega političnega obdobja. Ker smo ga do
sedaj tvorno soustvarjali želim, da bi SLS tudi v prihodnje vstajala
na takšnih pozicijah. Prihodnje leto bo tudi leto volitev in konec
mandata v sedanji koalicijski vladi. Vse to pred nas postavlja
velike izzive in odgovorno ravnanje. Vsem bralcem SLS –
Odmevov zato poleg voščila naslavljam tudi vabilo k skupnemu
delu in sodelovanju.

Naj se vam uresničijo vse želje,
in naj vas veselje in zdravje spremljata
v prihajajočem letu 2004

Marjan Maučec, vodja

Jakob Presečnik, Minister za promet

Za nami je naporno, pa vendar uspešno leto. Imamo vse
možnosti, da ob dobrem delu, dobrem sodelovanju in poslušanju
ter upoštevanju drug drugega uspešno zaključimo tudi naslednje,
volilno leto.
Vesel Božič, srečno 2004 in čestitke ob dnevu samostojnosti vam
želim v imenu ministrstva za promet in v svojem imenu.

P A R L A M E N T A R N E    N O V I C E
Poslanec Ivan Božič je vložil zakon, ki bo še naprej zagotavljal sredstva za
odkup zavarovalne dobe in za izplačilo odškodnin azbestnim bolnikom

Poslanec Slovenske ljudske stranke, Ivan Božič, je kot
prvopodpisani skupaj s poslanci koalicijskih strank, vložil

predlog zakona o spremembi zakona o prepovedi proizvodnje
in prometa z azbestnimi izdelki ter o zagotovitvi sredstev za
prestrukturiranje azbestne proizvodnje v neazbestno.

S tem predlogom spremembe želi doseči namen, zaradi
katerega je bil osnovni zakon sploh sprejet, to je, da se do-
končno ukine azbestna proizvodnja ter da se zagotovijo
sredstva za plačilo prispevka za dokup zavarovalne dobe in
izplačilo odškodnin za poklicno bolezen.

Do sedaj veljavni zakon zagotavlja sredstva le do leta 2004, predlagana
sprememba pa bo zagotovila sredstva tudi v letih od 2005 do 2008.

mag. Franc But, Minister za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano

Spoštovani!
V teh prazničnih dneh se želim zahvaliti vsem našim članom in
simpatizerjem za podporo in sodelovanje, tako v iztekajočem letu,
kot v vseh letih, ki sem jih delil skupaj z vami, kot predsednik
Slovenske ljudske stranke. Zahvala velja še posebej majhni, a
delovni ekipi na Bethovnovi 4.
Vsem voščim vesel Božič! Z Božičem se rodi upanje, upanje pa
daje veselje do življenja. Vesel človek je optimist! Optimizem, zdravje
in delovna zagnanost naj nas spremljajo v prihajajočem volilnem
in Evropskem letu 2004!

 br

 lg

VOŠČILO MINISTROV SLS
 mm

VOŠČILI DRŽAVNIH SVETNIKOV SLS



5Odmev komentarji

Marjan Maučec

Prihodnost je na naši strani
SLS je s strani  nekaterih predstavnikov programsko sorodnejših strank, pred-
vsem SDS deležna neupravičenih kritik. Pojavljajo se v različnih medijih, največ
v Demokraciji in Magu. Jasno je, da tovrstni napadi koristijo izključno levi
opciji, kar se je v preteklosti že večkrat pokazalo.

SLS je pripravljena na sodelovanje
in marsikje tudi uspešno sodeluje s
programsko sorodnejšimi strankami.
Ne pristajamo pa na žalitve in diskre-
ditacije naše stranke in njenih vodilnih
posameznikov. Odgovorni nismo
nobeni drugi stranki ali predsedniku
kakšne druge stranke, ampak našim
članom in volivcem. SLS ne želi in ne
bo prilivala olja na ogenj tovrstnim
obtoževanjem, pač pa izpostavlja argu-
mente in dejstva.

 - SLS je bila prva demokratična politična stranka in je ostala zvesta svojim ciljem -
delovanje v dobrobit Slovenije in slovenstva. Ponosna je na svoj prispevek pri osamosvojitvi
in demokratizaciji Slovenije.

- SLS se v svojem parlamentarne in vladnem delovanju zavzema za decentralizacijo
Slovenije. V preteklosti smo večkrat uspešno zaščitili interese občin, v zadnjem obdobju pa
so nas centralistično usmerjeno politične stranke preglasovale. V času večjega vpliva SLS
smo tudi uspeli prenesti sedeže nekaterih državnih ustanov v druga slovenska središča.

- SLS je dosegla, da so se pred leti povečali otroški dodatki, kar še posebno za številčnejše
družine pomeni pomemben del prihodkov. Odločno nasprotujemo predlogu nove davčne
reforme v delu, ki predvideva znižanje dohodninskih olajšav za številčnejše družine.

- SLS je veliko naredila za slovensko kmetijstvo in podeželje in pogosto ostala v svojih
prizadevanjih osamljena. Še pred leti smo relativno dobro uredili cenovna razmirja pri
mleku, kar je spodbudilo proizvodnjo in nam dalo pogoje za zagotovitev večjih kvot v
okviru EU. Z uspešnim pogajanjem z EU so bile te kvote tudi dejansko dosežene tako pri
mleku kot pri drugih kmetijskih pridelkih. Z EU smo si uspešno izpogajali plačila na ha
obdelovalnih površin itd… Prisotnost SLS v parlamentu , vladi in evropskem parlamentu
je za slovenske kmete in celotno podeželje najzanesljivejša garancija, da bodo korektno
zastopani tudi interesi kmetijstva in podeželja.

- SLS (naš predsednik Narodne zveze Joško Joras je tvegal celo osebno svobodo)je od
same osamosvojitve vztrajala na celovitosti Piranskega zaliva in teritorialnem dostopu
Slovenije na odprto morje. SLS je preko takratnih ministrov leta ‘98 organizirala seminar,
ki je nekatera zgodovinska dejstva osvetlil z več zornih kotov in utrdil naše pogajalske
pozicije.

- SLS (nosilec je naš član državnega sveta) je uspela z referendumsko pobudo, da bodo
vrnjena vlaganja v razvoj telekomunikacij - tu prav sedaj pripravljamo nove aktivnosti za
čimprejšnjo izvedbo, saj imajo nasprotniki večino na številnih mestih odločanja.

- SLS  je bila uspešni nosilec zahtev za zaščito  nacionalnega interesa, ko je šlo za
vprašanje pravice tujcev za nakup zemljišč, še posebno v obmejnem pasu, pred vstopom
Slovenije v EU.

- SLS se je dosledno zavzemala in se zavzema za to, da bi Slovenija tako, kot to počnejo
druge uspešne države ustrezno zaščitila slovensko gospodarstvo in mu, ob upoštevanju
tržnih pogojev v vseh primerih, kjer je to možno dala prednost. SLS se zaveda, da ni
realno pričakovati, da bodo drugi skrbeli za nas, če sami ne poskrbimo tam, kjer lahko.

- SLS je s svojim vztrajanjem dosegla, da je postal velik državni projekt, gradnja verige
hidroelektrarn na Savi, projekt, od katerega bodo imele koristi predvsem slovenska podjetja
in slovenska država in davkoplačevalci, čeprav je bilo pred vstopom SLS v vlado l. 97
(pod mizo) dogovorjeno, da bodo pod nerazumljivo slabimi pogoji za Slovenijo to gradili
tujci.

- SLS je dosegla ohranitev in utrditev zdravega dela Litostroja kot vitalnega dela slovenske
strojegradnje in preprečila, da bi Litostroj poceni kupil, izčrpal in  potopil hirajoči
koncern ABB, kot je to naredil na Hrvaškem. Ob tem bi ABB preko Litostroja brez razpisa
dobil še posle pri graditvi Savskih hidroelektrarn.

- SLS je preko vztrajanja takratne poslanke Darinke Mravljak in aktivnosti takratnega
direktorja  holdinga Slovenskih železarn dr. Matica Tasiča dosegla - ob izjemno težkih in
mučnih pogajanjih v vladi - da se je ohranilo več kot 1000 delovnih mest na Koroškem,
Gorenjskem in Celjskem.

- SLS je od samega začetka aktivno delovala za vrnitev odvzetega premoženja. Zaradi
odkritega in prikritega nasprotovanja levih političnih sil denacionalizacija žal še danes ni
zaključena.

SLS stalno posluša očitke, da je v koaliciji z LDS in to od tistih, ki so bili pred nami v
taki koaliciji. Najprej je bila v koaliciji Peterletova SKD nato Janševa SDS in šele tretji smo
bili mi.

V zadnjem času se veliko govori o možnosti oblikovanja nove vlade med Ropovo LDS
in Janševo SDS. Pred prejšnjimi volitvami je SDS vedno govorila o nujnosti oblikovanja
predvolilne koalicije in kritizirala SLS zaradi rezerviranosti do teh pobud. Sedaj pa SDS
na vprašanje ali bodo z LDS oblikovali prihodnjo vlado, zanimivo, odgovarja, da se pač
koalicije sklepajo po volitvah.

 O doslednosti nekaterih, ki so do nas zelo kritični, marsikaj povejo tudi podatki o tem,
kdo npr. sponzorira Demokracijo in Mag. Med reklamami bomo našli nekaj ortodoksno
levo liberalnih podjetij.

Za razliko od nekaterih, ki predvsem uspešno rušijo, znamo v SLS tudi graditi - in to gre
očitno v nos mnogim na naši levi in desni. Naš odgovor na take ali drugačne kritike naj bo
odgovorno delo na vseh področjih na lokalni in državni ravni. Prihodnost je na naši
strani.

Spodbujanje skladnega
regionalnega razvoja s figo v
žepu!

Star slovenski pregovor pravi kjer je volja, tam je pot. To nedvomno velja tudi na
področju vodenja državnih politik, kjer se politična volja za uresničitev neke politike, pa
naj si bo to obrambna, okoljska ali politika skladnega regionalnega razvoja, kaže skozi
proračunsko politiko ali drugače, če želi država uresničiti določene cilje bo zanje zagotovila
tudi potrebna sredstva. Evropska unija v tem ni
izjema, saj za uresničevanje programskega cilja
spodbujanja skladnega regionalnega razvoja v
državah članicah namenja velik delež evropskega
proračuna, predvsem zato, ker je dovolj zgodaj
spoznala, da je skladen regionalni razvoj v državah
članicah osnova stabilne gospodarske rasti in traj-
nostnega razvoja unije kot celote.

V Slovenski ljudski stranki se od samega začetka
našega delovanja zavedamo pomena skladnega
regionalnega razvoja Slovenije, predvsem pa
dolžnosti države, da vsem svojim državljanom
zagotovi enake pogoje za gospodarski in družben
razvoj. Ta spoznanja smo zapisali v svoj program
in v svojem delovanju v vladi pripravili tudi prvi Zakon o skladnem regionalnem razvoju,
ki je bil sprejet leta 1999.  Delo na tem področju nadaljuje delovna skupina za lokalno
samoupravo in regionalni razvoj, ki jo je pred kratkim imenoval Izvršilni odbor SLS,
vodi jo Franci Bogovič, sestavljajo pa Bojan Šrot, Franci Rokavec, Igor Draksler, Robert
Smrdelj, mag. Milan Turk, Ivan Žagar, Anton Zupet in Darko Fras.

Stranpoti sistema spodbujanja skladnega regionalnega razvoja v RS
Izvajanje politike spodbujanja skladnega regionalnega razvoja v zadnjih 3 letih je

pokazalo nekatere pomanjkljivosti, ki so posledica neizvedene regionalizacije v  Sloveniji
in dejstva, da v državnem proračuni niso bila zagotovljena zakonsko predvidena sredstva.
Zato je Služba vlade za strukturno politiko in regionalni razvoj, ki jo vodi ministrica
Zdenka Kovač je v začetku decembra predstavila nov predlog Zakona o spodbujanju
skladnega regionalnega razvoja, ki naj bi ga 18.12. 2003 na svoji seji obravnavala Vlada
RS in s katerim bi odpravili pomanjkljivosti obstoječega sistema. Delovna skupina za
lokalno samoupravo SLS se je na svojem prvem sestanku seznanila s predlogom zakona
ter pripravila stališča in pripombe k predlogu zakona. Ni napak, če omenimo, da je
odgovornost za spodbujanje skladnega regionalnega razvoja predvsem in na prvem
mestu na ravni države in njenih organov, ki morajo zagotoviti okolje in finančna sredstva
za izvajanje politike in šele nato na regionalni in lokalni ravni v smislu združevanja vseh
razvojnih potencialov in programov ter ravni EU, ki bo v celoten sistem prispevala del
finančnih sredstev. Osnovna ugotovitev delovne skupine je, da je bil prvotni zakon
sprejet s figo v žepu, saj Vlada RS v proračunih ni zagotovilo zakonsko predvidenih
finančnih sredstev v višini 0,5 % BDP oz 1 % BDP v nadaljnjih letih, kar nas vrača k
vprašanju volje in poti.

Predlog novega zakona o spodbujanju skladnega regionalnega razvoja prihaja v trenutku,
ko je obstoječi sistem komaj dobro zaživel in postavlja celoten obstoječi sistem na glavo, kar
pomeni da bo v fazi implementacije zakona za določen čas zaustavljeno izvajanje obstoječih
razvojnih programov, ki so v teku v slovenskih regijah.Generalno gledano prinaša predlog z
združevanjem določenih agencij in javnih skladov ter reorganizacijo na nacionalni ravni
določeno racionalizacijo postopkov in stroškov glede vodenja politike regionalnega
razvoja. Gledano z regionalnega vidika pa predlog zakona vzpostavlja nove pravne
osebe za izvajanje regionalnih razvojnih politik (zveza občin, regionalni razvojni svet)
ki so z vidika pristojnosti nejasne, z izvedbenega vidika pa popolnoma neoperativne,
hkrati pa se regionalne razvojne agencije (RRA) vzpostavljajo le kot administrativni
organi, za izvajanje regijske koordinacije, v njihovem sklopu pa naj bi delovala stalna
projektna skupina za pripravo razvojnih programov, katere sestava ni razvojno naravnana.

Kako naprej?
Delovna skupina je bila v luči navedenega mnenja, da predlog zakona kot celota ne

prinaša pozitivnih razvojnih učinkov na regionalni ravni in je kot tak neprimeren za
nadaljnjo obravnavo. Pomanjkljivosti sistema skladnega regionalnega razvoja pa je
potrebno odpraviti z korekcijami obstoječega zakona. Nadalje je bila mnenja da naj se
nov sistemski zakon o spodbujanju skladnega regionalnega razvoja pripravi v paketu z ostalimi
zakoni, ki bodo urejali področje lokalne samouprave in sicer: Zakonom o lokalni samoupravi,
Zakonom o financiranju občin, Zakonom o pokrajinah in Zakonom o financiranju pokrajin.
Obstoječi zakon o spodbujanju skladnega regionalnega razvoja pa naj se dopolni s
pozitivnimi rešitvami iz predloga zakona s področij dodeljevanja posrednih državnih
spodbud in letnih izvedbenih načrtov za izvajanje regionalnih razvojnih programov.

Predstavniki SLS so stališča in predloge delovne skupine predstavili ministrici Zdenki
Kovač na koalicijskih usklajevanjih v Državnem zboru dne 9.12.2003 in se zavezali
pripraviti konkretne predloge k ureditvi sistema spodbujanja skladnega regionalnega
razvoja. Ni nepomembno, da se koalicijskih usklajevanj niso udeležili predstavniki
največjih vladnih strank LDS in ZLSD. Kaj nisem na začetku govoril o volji in poti?

Franci Bogovič
Delovna skupina za lokalno samoupravo in Regionalni razvoj
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Janez Pavel II. v prizadevanjih
za svetovni mir

Naj ob tem omenim razne jubilejne prire-
ditve ob jubilejnem letu 2000, ko je zbral
npr. čez dva milijona mladih na enem
prostoru ob ‘jubileju mladih’ in čez 300 tisoč
družinskih članov ob ‘jubileju družine’, pa
srečanje voditeljev svetovnih religij v Assisiju
idr. K Njemu oziroma v Vatikan prihajajo
voditelji majhnih in velikih držav, verni in
neverni, predstavniki oziroma voditelji raz-
nih ver.

V Njegovih 25 letih pontifikata, ki je tretji
najdaljši pontifikat v zgodovini Cerkve, zas-
lužita posebno mesto 102 potovanji izven
Italije, ko je obiskal 130 držav po celem
svetu, ki nosijo ob oznanjevanju vere, eku-
menskih in medverskih udejstvovanjih pred-

vsem pečat prizadevanj za svetovni mir.
V tej smeri si poglejmo nekaj Njegovih

misli iz lanskoletne /2003/ poslanice ob
prvem januarju, svetovnem dnevu miru, ki
je nosila naslov ‘Mir na zemlji: trajna
naloga’. V njej najprej uvodoma poudarja,
da je njegov predhodnik, papež Janez
XXIII., imenovan tudi papež Janez Dobri,
leta 1963, objavil encikliko z naslovom
‘Pacem in terris – Mir na zemlji’, s katero je
takrat, sicer na velikonočni četrtek, opozarjal
svet na nevarnosti, ki so pretile celotnemu
človeštvu in na želje ter potrebo človeštva
po miru. To je bil čas raznih velikih svetovnih
nasprotij.  Svetu je grozila atomska vojna,
prisotna je bila kubanska raketna kriza. Samo
dve leti pred objavo te enciklike je bil
postavljen berlinski zid, ki ni samo desetletja
ločeval Berlinčanov, ampak je tudi ustvarjal
strogo ločenost med dvema političnima
poloma. In prav v tistem času je, nekaj
mesecev prej, papež Janez Dobri sklical II.
vatikanski cerkveni zbor, ki je Cerkvi (in
zunaj nje) prinesel novega duha odprtosti
in sodelovanja ter spoštovanja tako posa-
meznikov kot držav.

Papež Janez Pavel II. stalno, skoraj v
vsakem svojem nagovoru, opozarja na
potrebo po miru. Njegove nagovore mno-
žično in na zelo spoštljiv način objavljajo
in komentirajo svetovna sredstva javnega
obveščanja. Papež vedno odločno poudarja,
da so za mir potrebni štirje stebri: resnica,
pravičnost, ljubezen in svoboda. Zanj je
resnica temelj miru, za kar je potrebno, da
se vsak posameznik zaveda, da ob uve-
ljavljanju svojih pravic spoštuje tudi pravice
drugega. Pravičnost bo izgradila mir, če bo
vsakdo resnično spoštoval pravice drugih
in se potrudil izpolnjevati svoje dolžnosti
do drugih. Ljubezen bo kvas miru, če bodo
ljudje občutili potrebe drugih kot lastne, svoje
in z drugimi delili to, kar imajo, tudi duhovne
vrednote. Svoboda pa bo ohranjala mir in
bo obrodila sadove, če bodo posamezniki
sledili razumu in bodo s pogumom prev-
zemali odgovornost do svojih dejanj.

Papež Janez Pavel II. pogosto spregovori
tudi o potrebi po novi moralni mednarodni

ureditvi, na kar je pred 40-imi leti tudi že
opozarjal papež Janez Dobri. Pri tem zlasti
pričakuje, da politiki delujejo v okviru mo-
ralnih načel. Politika brez morale je skrajno
nevarna za svobodo posameznika in naro-
dov, saj po svoji notranji uporniški logiki
vodi ne le v nemoralne odločitve, ampak v
pravi moralni nered. Zato je papeževa stalna
skrb opozarjanje na nevarnost, da politika
ne postane popolnoma samostojno pod-
ročje človekovega delovanja, ločeno od
morale. Politika ne more biti odvisna zgolj
od meril in politične moči, ki nikomur ni
odgovorna za svoje odločitve. Politika je
človeška dejavnost in je zato podvržena
moralni sodbi. Isto velja tudi za svetovno
politiko. ‘Isti naravni zakon, ki ureja odnose
med posameznimi državljani, naj določa
tudi medsebojne odnose med državami’,
tako pravi papež. In v tej povezavi omenimo,
da iste zahteve uveljavljajo tudi razna
mednarodna gibanja v borbi za človekove
pravice.

Papež rad opozori tudi na vprašanje miru
kot na vprašanje kulture miru in pričakuje,
da bi naj vsak človek v sebi trajno in zavzeto
razvijal kulturo miru. Dejanja miru so
mogoča, ko ljudje v polnosti cenijo celo-
vitost življenja in v svojem srcu gojijo od-
prtost za mir. Mir tako ni samo vprašanje
struktur, ampak tudi in predvsem vprašanje
posameznikov.

Življenje posameznikov in držav potre-
buje za mirno sožitje strpnost, razumevanje
in resnico. Želja po svobodi in miru je ustva-
rila pogoje za ‘padec berlinskega zidu’, pri-
nesla mnoge sedaj že neodtujljive pravice
posameznika in narodov, držav idr. Z ve-
likim zanimanjem se pričakuje letošnja /
2004/ papeževa poslanica ob svetovnem
dnevu miru, ki bo objavljena v prihodnjih
dneh. Gotovo bo papež Janez Pavel II. po-
novno opozoril na hrepenenja posamez-
nikov in držav po miru in svobodi. O tem
morda prihodnjič.

Prispevek zaključujem z željo, naj božični
prazniki prinesejo vsem skupaj in vsakemu
posebej obilo mirnih družinskih radosti.
Božič je (in naj bo) predvsem praznik dru-
žine. Leto 2004 pa naj bo srečno, miru
polno in uspešno za našo Slovenijo in ce-
lotni svet.

Jože Tivadar

Prizadevanja papeža Janeza Pavla II., ki je bil letos med najresnejšimi
kandidati za Nobelovo nagrado za mir, bodo dolgo predmet mnogih
strokovnih razprav in obravnav. Dano mi je bilo, da sem lahko Njegovo delo
spremljal iz neposredne bližine, kar je bilo tudi posebno doživetje.

Eno izmed srečanj s papežem ob novoletnih sprejemih.

Želje
za praznike!

Božjega blagoslova, miru, upanja in ljubezni želim vsem v času najlepših praznikov
v letu - ob praznovanju Božiča!

    Želim vam, da bi v tem času  pozabili na vsakdanje skrbi, si vzeli čas samo zase in za svoje
družine, obiskali svoje prijatelje, sorodnike! Želim, da nihče ne bi praznoval sam, želim da bi se
vsakdo zavedal, da je tam nekje nekdo, ki misli tudi nanj.  Da bi doživeli nepozabne trenutke, ki
vas bodo spremljali skozi vse prihodnje leto.

Vsem  Slovenkam in Slovencem  želim, da bi v zgodovinskem letu 2004 s ponosom stopili v
krog evropskih narodov in se zavedali,da jih bomo obogatili s svojo kulturno dediščino in s
svojimi sposobnostmi.

Srečni smo, če smo zdravi, živimo v miru in v svobodi. Bodimo ponosni in srečni, da živimo
v času, ko smo si upali uresničiti sanje in smo postali samostojna država.  Želim, da bi se te
sreče bolj zavedali, da bi ponosno razlagali svojim vnukom, kako smo skupaj osnovali to našo
državo. Predvsem pa želim več strpnosti in toplih medsebojnih odnosov, strpnega dialoga in
odkritih besed. Soočijo naj se  argumenti, naj zmaga najboljši, naj ne prevlada argument moči.

Kolegom in kolegicam v Slovenski ljudski stranki pa želim, da bi se počutili v krogu te
stranke prijetno, domače. Da bi bili vsi kot velika družina, ki je strpna do svojih članov, se
razume med seboj,  spoštuje vse svoje člane in jim prisluhne ter jim pomaga v težavah. Držimo
skupaj in bomo uspeli!

Nada Skuk

Na konstitutivni seji Sveta je bila za
podpredsednico Sveta SLS  soglasno
izvoljena ga. Metka Zevnik.
Čestitamo!

V Slovenski ljudski stranki je po ocenah
nekaj več kot 33% članic, občinskim odbo-
rom predseduje 6% žensk. Od dveh podpred-
sednikov je po statutu stranke ena podpred-
sednica. V  Izvršilnem odboru sta po funkciji
2 ženski (podpredsednica in predsednica
Nove generacije). Čeprav je SŽZ predlagala
5 kandidatk za 10 članski IO , na zadnjem
kongresu  med desetimi voljenimi člani ni
izvoljena nobena ženska. Za las je ušla
izvolitev v IO tudi bivši podpredsednici ga.
Darinki Mravljak, ki je prejela dva glasova
premalo.V Svet stranke so bile izvoljene 3
ženske,  članici Sveta sta tudi 2 predstavnici
regionalnih odborov, skupaj je le 10% žensk
v Svetu. Predsednica Nadzornega odbora
SLS je ženska.

Vendar pa kljub temu s trenutnim polo-
žajem žensk v stranki ne moremo biti zado-
voljni.

Iz analize udeležbe žensk iz vrst SLS v
organih stranke ter v državnih in lokalnih
organih  izhaja, da ženske članice stranke v
organih stranke  niso enakopravno zasto-
pane. Še več, ne dosegajo niti sorazmerne
zastopanosti glede na število članic v stran-
ki. Prav tako ženske v stranki SLS ne dose-
gajo niti državnega povprečja zastopanosti
žensk v organih na državnem ali lokalnem

nivoju, še bolj ti podatki  zaostajajo za ev-
ropskim povprečjem.

V občinskih svetih sedi nekaj več kot 50
svetnic iz vrst SLS , imamo tudi 3 županje.

Stranka v tem mandatu nima poslanke v
parlamentu niti  državne svetnice.

ROKI za izvedbo, določeni v
akcijskem načrtu:
stranka bo ukrepe, določene s tem
akcijskim načrtom, začela izvajati v
letu 2004 in jih bo izpolnila
pravočasno do volitev v Državni
zbor leta 2008.

Izvršilni odbor me je kot podpredsednico
stranke in predsednico Slovenske ženske zveze
pri SLS na svoji drugi seji po kongresu zadolžil
za izvedbo Akcijskega načrta stranke za izvajanje
zakona o enakih možnostih žensk in moških, ki
je bil sprejet na kongresu petnajstega novembra
v Rogaški Slatini.

Stranka si je s sprejemom tega akcijskega
načrta za čas od leta 2004 do leta 2008 zadala
zahtevno nalogo. Pričela bo izvajati posebne
ukrepe, s katerimi bo dosegla večje  vključevanje
žensk v stranko in večjo zastopanost žensk v
organih stranke ter na kandidatnih listah za
volitve v Evropski parlament, v Državni zbor in
v organe lokalnih skupnosti ter za volitve pred-
sednice oz. predsednika republike. S tem bo
stranka prispevala tudi k večji zastopanosti žensk
v organih lokalnih skupnosti ter državnih in
drugih organih. S takim ravnanjem bo SLS
neposredno prispevala k bolj primerljivi
zastopanosti žensk v Sloveniji glede na države
EU.

Akcijski načrt mora še potrditi Urad za enake
možnosti Vlade Republike Slovenije. Le-ta je v
skladu z Zakonom o enakih možnostih, ki velja
od julija lani, zadolžen za spremljanje
uresničevanja določb zakona. Politične stranke
so dolžne v skladu z zakonom sprejeti štiriletne
akcijske načrte in ponosni smo, da je naša stranka
prva, ki je sprejela tak načrt v zakonsko dolo-
čenem roku.

Ukrepe bo stranka izvajala v sodelovanju z
zvezami in gibanji ter Novo generacijo SLS. Še
posebej pa se bo okrepila vloga ženske zveze pri
izvajanju tega načrta, o katerem je dolžna trikrat
letno poročati Izvršilnemu odboru stranke.

Nadzor nad izvajanjem akcijskega načrta pa
bo opravljal Svet stranke, ki bo letno poročal
Uradu za enake možnosti Vlade RS.

Nada Skuk
Podpredsednica SLS

Predsednica Slovenske ženske zveze

Stranka je na kongresu sprejela akcijski načrt na podlagi zakona o enakih
možnostih žensk in moških

Položaj žensk v SLS

UKREPI sprejeti z Akcijskim
načrtom stranke:

1. Oblikovanje in sprejem sprememb
ali ustreznih novih določb statuta stranke

2. Stranka bo kadrovsko in finančno
okrepila delovanje SŽZ pri SLS

3. Stranka bo oblikovala kadrovsko
bazo članic SLS

4. Stranka bo v okviru izobraževanja
kandidatk in kandidatov posebej
oblikovala program izobraževanja  za
kandidatke

- v stranki bo posebna pozornost
namenjena informiranju in ozaveščanju
o pravični in enakopravni zastopanosti.

5. Stranka bo določila in oblikovala
progresivno vključevanje kandidatk

na kandidatne liste za volitve v Državni
zbor, Evropski parlament in za lokalne
volitve ter v organe stranke.

Koalicija za uveljavitev
enakih možnosti

Na svetovni dan človekovih pravic,
10.decembra je v Cankarjevem domu v
Ljubljani  Koalicija za uveljavitev enakih
možnosti, ki deluje pod geslom: »Od-
ločajmo skupaj«, organizirala javno tri-
buno o uravnoteženi zastopanosti žensk
in moških v političnem življenju Slo-
venije in Evrope.

Aktivnosti in prizadevanje SLS je v
zvezi s tem vprašanjem  na javni tribuni
predstavil podpredsednik SLS Bojan Šrot.
Poleg prisotnih predstavnikov drugih
strank, ki imajo opazovalce v evropskem
parlamentu in nekaterih poslank in
poslancev se je razgovora udeležila tudi
evropska poslanka Lissy Groner.

Že od ustanovitev te koalicije aktivno
v njej sodelujemo tudi ženske s tako
imenovanega desnega centra, ki nas z
ostalimi ženskami  druži skupen cilj –
doseči v Sloveniji enakomernejšo zas-
topanost žensk v javnem in političnem
življenju.
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Utrinki po
kongresu

Mesec dni je minilo
od kar smo se na raz-
potju z več smernim kažipotom odločili
v katero smer in kakšnemu cilju bomo
hodili naslednje leto in še naprej.

Zastavljene cilje bomo dosegli če bodo
kažipoti naše smeri pripravljeni in vidni.
In prav to nalogo so si zadali izvoljeni
predstavniki stranke. Izvršilni odbor ak-
tivno deluje in pripravlja stališča do ak-
tualnih zakonskih predlogov in političnih
dogodkov. Predsednik Programskega
sveta mag. Janez Kramberger je nago-
voril številne člane stranke in jih poprosil
za njihov pogled in vizijo. Predsednik
Sveta stranke Tone Hrovat je načrtoval
aktivno vlogo članov Sveta pri nastajanju
programa kar je tudi predstavil v svojem
nagovoru na uvodni seji Sveta.

Predsednik stranke Janez Podobnik je
povabil širše vodstvo stranke na pri-
jateljski, delovni pogovor kjer so bile
izrečene številne ideje in predlogi za
njihovo realizacijo. Med drugim je pred-
sednik Programskega sveta trdno odlo-
čen, da se ustanovijo Programski odbori,
ki bodo za svoje področje pripravili pro-
gram v smislu ciljev, vsebin in strateških
odločitev. Program bo pripravljen tudi v
pisni obliki, da bo na voljo vsem ob-
činskim odborom, ki ga bodo pred-
stavljali  svojemu okolju v volilnem ob-
dobju. Na prvi kongresni seji Sveta stran-
ke, se je Svet najprej konstituiral nato pa
je takoj začel z vsebinsko razpravo o
nekaterih predlogih in usmeritvah Izvr-
šilnega odbora. Tako je Svet razpravljal
o usmeritvah Izvršilnega odbora SLS
glede prihajajoče davčne reforme in jih
po temeljiti razpravi potrdil ter dopolnil.

Sprejet je bil sklep, da se v Zakonu o
dohodnini vztraja na bolj podarjenem
nivoju olajšav za otroke kar pomeni, da
je lestvica olajšave naravnana progre-
sivno za vsakega nadaljnjega otroka.
Svet stranke se zavzema tudi za davčne
olajšave pri humanitarni dejavnosti. Prav
tako naj bi pripomogli k razvoju sloven-
skega kapitalskega trga s skrajšanjem roka
po katerem preneha obdavčitev
kapitalskih dobičkov. Iz obdavčitev do-
hodkov osnovne kmetijske dejavnosti
naj bi bile izvzete subvencije dokler se
na novo ne uredi Zakon o ugotavljanju
katastrskega dohodka.

V Zakonu o davku od dohodka prav-
nih oseb so člani Sveta podprli olajšave
za vlaganja v dopolnitev tehnologije, razi-
skave in razvoj.

V Zakonu o obdavčitvi nepremičnin
pa Svetniki vztrajajo na tem, da se naj-
prej pripravi osnova za ta zakon, to je
evidenca nepremičnin.

Delo se bo zavzeto nadaljevalo na vseh
nivojih stranke takoj po novem letu, saj
nas bližajoči prazniki pozivajo, da smo
več časa v družinskem krogu in da se
posvetimo tudi duhovni razsežnosti
božičnega časa.

Metka Zevnik, podpredsednica Sveta
SLS

Kam plove evropska unija ob neuspehu
medvladne konference v Bruslju

V Bruslju je 12.
in 13. decembra
posedanje Med-
vladne konferen-
ce na ravni pred-
sednikov vlad EU
in pridruženih dr-
žav, kjer so posku-
šali doseči kom-
promis o določi-
lih nove ustavne

pogodbe (ustave) EU. Navkljub prizadevan-
jem večine držav in predsedujoče Italije
konferenca ni uspela, Evropa pa se je tako
znašla pred vprašanjem kaj to pomeni v
političnem smislu in za kaj je pravzaprav
šlo pri neuspehu?

Če odgovorimo najprej na prvo vpra-
šanje, lahko kot Slovenija mirno pritrdimo
tistim, ki pravijo, da je potrebno navkljub
trenutnemu zastoju pogajanja nadaljevati
čimprej, verjetno že pod irskim predsed-
stvom v prvi polovici naslednjega leta. Slo-
venija se mora zavzemati za to, da se najde
dovolj politične volje za dokončanje pro-
cesa pogajanj o novi ustavni pogodbi.

Trenutna blokada lahko za EU predstavlja
večplastni problem. Na eni strani bo pripo-
mogla k še večji odtujenost evropske politike
od njenih državljanov ter prispevala k javni
podobi, da je EU neučinkovita, zbirokra-
tizirana in predvsem nerazumljiva. Blokada
ima lahko nevarne politične posledice tudi
za pogajanja o novem proračunskem ob-
dobju v EU, tj. 2007-2013,  saj se pričakuje
zaostren politični boj brez volje za popu-
ščanje ter iskanje kompromisa, ki pa je nujen
v tovrstnih pogajanjih. To vprašanje je lahko
zelo boleče tudi za Slovenijo.

Blokada seveda lahko nevarno zaostri tudi
odnose med tako imenovanimi »novimi« in
»starimi« državami članicami ter predvsem
med »velikimi« in »manjšimi«, kjer je potekal
oster boj med nedavnimi pogajanji. Prav tako
so nekatere nove članice, kot npr. Poljska

dale vedeti, da popuščanja pri nacionalnih
interesih v EU z njihove strani ne bo?

Največja in po mojem mnenju edina
realna nevarnost, pa je delitev držav po liniji
tistih, ki so za hitrejši ali počasnejši razvoj
integracije - fenomen Evropa dveh hitrosti!
Časopisni članki, pa tudi politični odmevi
v Evropi, so bili najbolj glasni in izraziti pri
tem vprašanju. To vprašanje je seveda zelo
kočljivo tudi za nas.

Slovenija bi se namreč morala zavzemati
za EU, ki je transparentna organizacija,
demokratična in ki omogoča politično
ravnotežje med manjšimi in večjimi dr-
žavami, kot je veljalo do sedaj. Sloveniji ne
ustreza EU konf liktov in merjenja sil. V
takšni  konstalaciji sil ne moremo uspešno
zadovoljevati svojih nacionalnih interesov,
saj smo premajhna država. EU je za nas
predvsem dolgoročna stabilnost in je garant
demokratičnega razvoja. Vsak drugačen
razvoj postavi pod vprašanje tudi naše
legitimne politične odločitve v preteklosti!

V tem trenutku situacija seveda ni tako
kritična, da bi že bilo potrebno biti plat
zvona. V naslednjem letu se bo uresničila
največja širitev EU v njeni zgodovini. Gre
za mejnik tisočletja, za nekaj velikega kar se
bo zgodilo na našem kontinentu. Bistveno
je, da bo ta širitev na EU 25 uspešna.

EU je tudi “navajena” kriz in dolgoletnih
pogajanj. Pravzaprav se je ena runda
pogajanj (pogodba iz Nice) pravzaprav šele
končala in že smo v novi fazi. To dejstvo
pomeni, da je EU dinamična in živa insti-
tucija, ki se zna prilagajati in preživeti. Ni
dvoma, da se bo našla politična rešitev tudi
v tem trenutku.

Po mnenju poznavalcev so bila pogajanja
kritična predvsem na naslednjih področjih:

- Vprašanje sestave Komisije (zahteve po
načelu »vsaka članica ima enega komisarja«),
saj veliko držav meni, da je Komisija s 25
člani prevelika in neučinkovita.

- Sestava Evropskega parlamenta; obstaja

resna možnost, da male države dobijo en
sedež več, da bi bilo tako zadoščeno nji-
hovim skrbem, seveda pa je za to potrebno
politično soglasje v paketu.

- Problem obsega odločanja s kvali-
ficirano večino oz. s soglasjem – nekatere
delegacije sedaj zahtevajo soglasno odlo-
čanje na področjih davkov, sistemov soci-
alne varnosti, kazenskega prava, večletnih
finančnih okvirov. Pri tem vprašanju gre za
to, katera področja bi še naprej kdo želel
imeti več ali zanj izključno v nacionalni
pristojnosti, saj soglasje seveda pomeni tudi
možnost veta in blokade, če s predlogom
nisi zadovoljen.

- Problem sprejetja odločanja z dvojno
večino je bil najtežji problem. Gre za
relativno nov in zahteven koncept, kjer se
pogaja o tem, kakšne prag držav na eni strani
in državljanov na drugi je potreben za to,
da se odločitev sprejme.

Glede odločanja z dvojno večino sta v
Evropi dva nasprotujoča si tabora: na eni
strani Francija in Nemčija, na drugi Španija
in Poljska, ki se dokazuje kot močna nova
članica. Veliko opazovalcev meni, da je
ravno tu bil tisti ključni moment, ki je po-
kopal ta krog pogajanj. Če lahko takšen raz-
voj dogodkov pričakujemo tudi v bodoče,
tj. izpostavljanje nacionalnih interesov za
vsako ceno, brez ozira na realnost in
upoštevanje »Skupnega Interesa« je to slab
začetek EU 25!

Za konec, Slovenija se je v pogajanjih
zavzemala za rešitve, ki bi pripeljale do
uspešnega konca pogajanj in ki bi zago-
tavljale še naprej relativno pomembno vlogo
manjših držav pri razvoju EU. Pri tem smo
bili relativno uspešni. Odveč pa je opozoriti
na izredno pomembno vlogo Evropske
ljudske stranke pri teh pogajanjih in razvoju
EU nasploh.

Mag. Franci But

Minister za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano

Zelena zveza predlaga projekt: Družba novega
okoljskega konsenza

Predsednik Programskega sveta SLS je
sprožil pobudo, da Zelene zveze (ZZ) pri-
pravi prispevek za Program delovanja naše
stranke. Ker menimo, da Program stranke
mora vsebovati  odgovore na vse najpo-
membnejše dileme naše družbe danes in tudi
v prihodnje, torej predstavlja ta dokument
neke vrste ogledalo SLS. Mora biti moderen,
primerno desno-sredinsko usmerjen, atrak-
tiven, grafično primerno oblikovan, preve-
den v angleščino in dostopen čim širšemu
krogu ljudi na medmrežju.

ZZ za ta namen predlaga projekt Družba
novega okoljskega konsenza (DNOK), ki bo
poskušal odgovoriti predstvsem na razvojna
in okoljska vprašanja RS. Projekt si za-
mišljamo kot projekt za daljše časovno ob-
dobje, ki bi ga sprotno dopoljevali. Iz znjega
bo mogoče enostavno izluščiti tudi prispevke
za volilna programa s področja varovanja
okolja in trajnostno-uravnoteženega razvoja.
Projekt DNOK je torej samo varianta v

Evropi in pri nas že sprejete usmeritve, ki
poskuša v istočasnem procesu optimizirati
ekonomske, okoljske in družbene dejavnike
razvoja. Gre torej za reševanje zelo kom-
pleksnega problema. Poleg te splošne
usmeritve želimo v okviru DNOK posebej
poudariti okoljske dimenzije in doseganje
širšega družbenega konzensa o vseh ključnih
razvojnih usmeritvah neke na znanju te-
melječe informacijske družbe.

V naslednjih letih bo Evropska unija (EU)
dala prednost 6. Okoljsko akcijskem pro-
gramu za Evropsko skupnost, ki temelji na
štirih prioritetah: Podnebne spremembe, Na-
rava in življenska raznovrstnost, Okolje,
zdravje in kvaliteta življenja ter Naravni viri
in ravnanje z odpadki. Te prioritet bodo
podrobneje razdelane v sedmih okoljskih
strategijah: čisti zrak za Evropo (CAFE),
Zaščita tal, Trajnostna raba pesticidov,
Zaščita morskih ekosistemov, Ravnaje z
odpadki in reciklaža, Sonaravna raba narav-
nih virov in Mestna okolja.

Med tremi institucijami EU, ki sodelujejo
pri pripravi nove zakonodaje, ja Evropski
parlament običajno zagovornik najbolj
naprednih stališč za varstvo okolja. V bližnji
prihodnosti je  možno pričakovati, da bo
EU pospešila proces vkjučevanja okolja v
vse sektorske politike, kar veleva že 6. člen
amsterdamske pogodbe. Tudi zaradi tega
dejstva so volitve v evropski parlament v
naslednejm letu tako pomemben dogodek,
ko bomo v RS prvič pristopili k tem dejanju.
Nenazadnje tudi zaradi rezultatov primer-
jalne javnomnenjske raziskave, ki so jo iz-

vedli v Evrobarometru in ki kaže, da prebi-
valci na ozemlju razširjene Evropske unije
varstvo okolja uvrščajo na šesto mesto med
15 prioritetnimi področji. Ta uvrstitev ima
veliki pomen tudi zaradi dejstva, ker so prve
tri prioritete posredno že vključene v širšo
definicijo trajnostno-uravnoteženega raz-
voja. To so: zmanjšanje brezposelnosti, boj
proti revščini in socialna neizključenost,
ohranjenje miru in boj proti organiziranemu
kriminalu ter trgivini z drogami. Tudi 77%
vprašanih v Sloveniji misli podobno. Podob-
ne cilje navaja tudi Okoljski manifest za volitve
v Evropski parlament l. 2004, ki ga je
oblikovala skupina osmih pomembnih
nevladnih organizacij. Po besedilu tega
dokumenta so v obdobju 2004-2009 zaveze
potrebne na 10 ključnih področjih:
življenska raznovrstnost, Ravnanje s kemi-
kalijami, Sonaravno kmetijstvo, Večja ko-
hezija, Uravnoteženi prometni sistemi, Pod-
nebne spremembe, Ravnanje z odpadki,
Skupna zunanja politika in Izvajanje,
uveljavljanje ter vključevanje okoljskih poli-
tik v druge sektorje.

Projekt DNOK bo projekt, ki bo po našem
njenju moral:

- dobiti mesto v vseh publikacijah SLS in
tudi na medmrežju,

- biti namenjen predvsem članom in
simpatizerjem SLS, v določeni meri pa tudi
širši slovenski, za te teme zainteresirani,
javnosti,

- s sprotnim delom in prispevki v okviru
tematike, začrtane v 6. Okoljskem programu
in Okoljskem manifestu, bo definiral stališča

SLS do najbolj perečih okoljskih in tudi
drugih razvojnih problemov naše družbe,

- jasno profilirati SLS kot okolju kritično,
prijazno, aktivno, zrelo, evropsko usmer-
jeno in v kontekstu varovanja okolja zavzeto
in konstruktivno stranko, ki ve kaj hoče,
ima jasno vizijo in ima tudi program reše-
vanja okoljsko najpomembnejših problemov
ter razvojnih dilem v naši družbi. O teh
ciljih bo poskušala SLS, ob sodelovanju s
podobno mislečimi, doseči nov družbeni
konsenz in ga tudi uveljaviti v našem vsak-
danjem življenju.

Za  Zeleno zvezo pri SLS
dr. Marjan Vezjak

Minister But z Davidom Byrnom,
komisarjem za zdravje in
varstvo potrošnikov
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Stališče SLS ob sprejemanju davčne reforme
Ob dejstvu, da je minister za finance, dr. Dušan Mramor, na novinarski konferenci
javno govoril o vsebini ZDoh in ZDDPO, kljub temu da potekajo intenzivna
koalicijska pogajanja in da so rešitve, katere je minister včeraj že razglasil za
dogovorjene, do torka, 9.12.2003 še vedno odprte, smo v SLS izzvani, da tudi
sami javno predstavimo svoja stališča.

V  SLS se zavedamo pomembnosti davčne
 reforme na področju obdavčitve
dohodkov, še posebej, ker bo Slovenija

postala članica EU. Davčna reforma je tako
koncipirana na harmonizaciji pravnega reda,
poleg tega pa je nujna tudi posodobitev
sedanjih zakonov o dohodnini in davku od
dobička pravnih oseb.

Po našem mnenju gre za zelo občutljivo
tematiko, saj država posega v dohodke
fizičnih in pravnih oseb z davki, ki
zagotavljajo pomembne javno finančne
prihodke državnega proračuna. Prava
davčna reforma je ponavadi plod večletnih
usklajevanj med politiko, stroko, gospo-
darstvom in drugo zainteresirano javnostjo.
Predlagatelj si mora prizadevati za čim širši
družbeni konsenz glede določenega
predloga. Predlagatelj pa mora pri tem
skrbno paziti, da posreduje dober predlog
in da pripombe, ki jih dobiva, ustrezno
ovrednoti. Po drugi strani pa je potrebno
paziti na ustrezen nivo javno finančnih
prihodkov, ki se porabljajo večinoma za
financiranje socialnih programov, transferjev
v gospodarstvo in seveda tudi za samo
delovanje države.

Vendar pa glavni cilj davčne zakonodaje
ni in ne sme biti samo finančna izdatnost
oz. polnjenje državne blagajne. Pri
ustvarjanju davčne reforme ne sme biti
glavno vodilo ustvarjalcev zakona denarni
izplen, ki mora na koncu biti dosežen.
Najmanj kar je, ima takšna politika lahko
zelo omejen rok trajanja. Lahko pa tudi
težke posledice za razvoj narodne blaginje.
Dobro vemo, da je davčna zakonodaja vzvod
mnogih politik, od družinske, gospo-
darske,itd... Davčna zakonodaja, ki ni

usmerjena na dolgi rok, je lahko kljub temu,
da rešuje trenutne težave, slaba in škodljiva.

Ocenjujemo, da je osnovni koncept obeh
predlaganih zakonov sicer dober, vendar
kljub temu vztrajamo pri določenih
popravkih obeh.

Zakon o dohodnini razbremenjuje
obdavčitev plač oziroma t.i. aktivnih do-
hodkov. Vsi izračuni in indeksi kažejo na
znižanje davčne obremenitve, predvsem v
najnižjih davčnih razredih ter hkrati
širjenje davčne osnove pri
pasivnih dohodkih, torej
dohodkih iz npr. premo-
ženja, premoženjskih
pravic, ipd. Menimo, da
država na ta način
ustrezno sledi osnovnim
usmeritvam socialno
občutljive države, ki je po
našem mnenju cilj, h
kateremu moramo težiti.

Da bi se temu cilju še bolj
približali, je naša poslanska
skupina predlagala posvetitev
večje pozornosti obdavčitvi
družin. Predlagali smo uvedbo
družinske dohodnine, ki bi
predvsem razbremenila dru-
žine, kjer starša ne dosegata
enakih dohodkov. To so pred-
vsem družine, kjer eden od staršev
svojo pozornost bolj usmerja
družini in ne toliko karieri. Ocen-
jujemo, da bi tudi na ta način sledili zaščiti
družine kot osnovnega družbenega temelja.
Dodatno se v okviru obstoječega predloga
zavzemamo za bolj poudarjen nivo olajšav
za otroke. Glede na obstoječi zakon o

dohodnini smo na podlagi ustreznih študij
dosegli pomembni napredek pri dvigu
izhodiščne olajšave za prvega otroka, vendar
ocenjujemo, da je potrebno in smotrno
ohraniti dvigovanje olajšave za 2,5 odstotne
točke za vsakega nadaljnjega otroka.
Menimo, da je to pomembno pomagalo pri
načrtovanju v družinah, saj večja družina
predstavlja večje izdatke za starše v smislu
zagotavljanja večje stanovanjske površine,
večjih izdatkov za razvoj otrok, ipd.

Pri obdavčitvi investicijskih kuponov
vzajemnih skladov smo dosegli pomemben
napredek, saj smo z našim vztrajanjem
dosegli primerljivost obdavčitve kuponov
investicijskih skladov s primerljivimi
dohodki. Hkrati pa menimo, da je potrebno
skrajšati rok pri kapitalskih dobičkih iz treh
na eno leto. Takšen je bil tudi dogovor med

vsemi koalicijskimi partnerji in je
tudi zapisan v koalicijski pogodbi.
Ocenjujemo, da bi skrajšanje roka
pomembno prispevalo k razvoju
borznega trga in hkrati omo-
gočilo zavezancem, da tudi sami
začnejo varčevati preko sodob-
nih finančnih inštrumentov. S

skrajšanjem triletnega roka bi se
tudi približali pretežni večini

ostalih držav članic EU, saj veči-
noma poznajo enoletni rok
za ugotavljanje kapital-
skega dobička. To do-
datno utemeljujemo s
strinjanjem glede roka
pri obdavčitvi kapital-
skih dobičkov pri
prodaji nepremičnin, saj

gre za različne vrste
naložb.

Tretji sklop naših pri-
pomb je namenjen pred-

lagani obdavčitvi subvencij v
okviru dohodkov iz osnovne kmetijske in
osnovne gozdarske dejavnosti. Pod
kmetijskimi subvencijami je predlagatelj
verjetno predvidel vsa neposredna plačila,
ki se izplačujejo kmetovalcem, torej tako

EKO 0, kot tudi EKO 1, 2 in 3. pri tem gre
za zelo različne namene, kot so npr.:
izravnalnih plačil za območja z omejenimi
možnostmi za kmetijsko dejavnost,
neposredna plačila za ukrepe Slovenskega
kmetijsko okoljskega programa, programi
kmetijske strukturne politike in kmetijske
politike razvoja podeželja, ipd.. Pri tem gre
za kategorije plačil, ki nimajo narave
dohodka kmetovalca, pač pa služijo strogo
namenjenemu cilju in nikakor ne pred-
stavljajo dohodka kmetovalca. Na podlagi
tega menimo, da ni primerno obdavčiti
tovrstnih ukrepov kmetijske politike, pač
pa je potrebno problem reševati sistemsko
v okviru zakona o ugotavljanju katastrskega
dohodka. Ocenjujemo, da je to edini
pravilni način, saj preko katastrskega
dohodka sicer umetno ugotavljamo
dohodke iz osnovne kmetijske in
gozdarske dejavnosti, ki predstavljajo
osnovo za obdavčitev z dohodnino.

V okviru obdavčitve dohodka pravnih
oseb se nam zdi bistvena uvedba
olajšave za vlaganja v raziskave in
razvoj. Nacionalno gledano je zelo
pomembno priznavati olajšavo
tistim zavezancem, ki vlagajo
sredstva v raziskave in razvoj, saj
dolgoročno le to pripomore k dvigu
dodane vrednosti v Sloveniji in hkrati tudi
k odpiranju novih delovnih mest. Menimo,
da bi bilo primerno slediti priporočilom
posebne komisije Generalnega direktorata
Evropske komisije za raziskovalno
dejavnost, ki državam priporoča posvetitev
pozornosti davčnim olajšavam za raziskave
in razvoj, če želijo olajšati svojim gospo-
darstvom napore za intenziviranje ino-
vacijske dejavnosti. Brez odločnega po-
večanja vlaganj v raziskave in razvoj naše in
evropsko gospodarstvo namreč ne more
računati na izboljšanje svoje konkurenčnosti
v odnosu do ostalih globalnih ekonomskih
dejavnikov. Smiselno enako je predlagal tudi
Strokovni svet za davčno finančna vprašanja
pri GZS.

Končno ocenjujemo, da bo predlagana
davčna reforma pomembno vplivala na
življenje državljanov kakor tudi na pogoje
gospodarjenja v Sloveniji. Naše davčne
okolje mora postati kompatibilno z okolji
ostalih držav članic, saj nas bodo v
nasprotnem primeru obšli vsi pomembnejši
gospodarski in migracijski tokovi. Tega pa
si v SLS ne želimo in si bomo prizadevali za
takšna zakona, ki bosta dober kompromis
med potrebami države in željami po
razbremenitvah davčnih obremenitev.

Janez PODOBNIK, predsednik stranke, vodja poslanske skupine



9Odmev tema meseca

Nova davčna zakonodaja

Vidiki davčne reforme
obdavčitve dohodkov

Narodna zveza pri SLS
sredstvom javnega obveščanja
Proti  poslabšanju materialnega položaja številčnijših družin

Ljubljana, 4.12.2003 - Predlagana davčna
reforma med drugim išče nove vire za
državni proračun tudi v ukinjanju oz.
zmanjšanju dohodninskih olajšav za
družine z večjim številom otrok. S to
spremembo bi se predvsem poslabšal
položaj družinam s tremi in več otroki.
Finančni minister dr. Mramor je v radijski
predstavitvi davčne reforme celo omenil,
naj bi sprememba pomenila odpravljanje
napake oz. neustreznega stanja iz pre-
teklosti v smislu, da bi se morale te olajšave
zmanjšati že ob povečanju otroških do-
datkov.

SLS je z dolgotrajnim in vztrajnim
prizadevanjem še v prejšnjem mandatu
dosegla povečanje otroških dodatkov, kar
je vsaj delno razbremenilo številčnejše
družine. Ob izredno zaskrbljujoči demo-
grafski sliki, praznjenju številnih predelov
Slovenije in postopnem izumiranju
Slovencev kot naroda, pa je neodgovorno
in nesprejemljivo, da se skuša dodatni

proračunski vir is-
kati prav pri ukin-
janju dohodninskih
olajšav za števil-
čnejše družine.

Narodna zveza
pri SLS zato odloč-
no nasprotuje taki
spremembi in ob
enem pričakuje, da
bosta finančno mi-
nistrstvo in celotna
vlada mnogo odločneje kot doslej
zaščitila davkoplačevalce in državni
proračun z onemogočanjem spornih in
podcenjenih prodaj državnega
premoženja. Prodaja državnega pre-
moženja v Sistemski tehniki skupaj z
miljardnimi pogodbami za smešno nizko
ceno je pri tem samo vrh ledene gore.

Narodna zveza pri SLS
Predsednik Joško Joras

Dragi prijatelji!
Ob tej priložnosti se vam zahvaljujeva

za vaš trud in delo, da postajamo boljši.
Boljši kot posamezniki in boljši kot skupi-
na s ciljem. Upava, da nas bo ta družil še
naprej, čeprav čas ni naklonjen vredno-
tam, na katere nas veže srce. Slovenski
jezik, kultura in zemlja domača niso praz-
ne besede, zato, dragi prijatelji, blagoslov-
ljen Božič in z upanjem v Novo leto. Z
upanjem, da bo v novem letu Narodna
zveza uspešnejša. In skupaj s Teboj bo
gotovo!

Marko Jakomin, Sekretar NZ
Joško Joras, predsednik NZ

Na področju obdavčitve dohodkov poznam danes pri nas dva pomembna davčna
zakona, in sicer: Zakon o dohodnini in Zakon o davku od dobička pravnih oseb.
Oba zakona sta bila sprejeta v prvih letih samostojnosti Republike Slovenije.
Oba sta do danes doživela več sprememb in sta bila tudi večkrat presojana s
strani Ustavnega sodišča Republike Slovenije.

Glede na to, da bo Republika Slo-
venija postala polnopravna
članica Evropske unije 1. maja

2004 in glede na precej spremenjene
ekonomske razmere na trgu, je dozo-
rela odločitev o reformi na področju
obdavčitve dohodkov, ki bo končno
rezultirala v sprejetju novega zakona
o dohodnini in novega zakona o dav-
ku od dohodka pravnih oseb, z
vsemi podzakonskimi pred-
pisi.

Razlogi za sprejem no-
vega zakona o dohodnini
so predvsem naslednji:

1. prilagoditev zakono-
daje s področja obdav-
čitve fizičnih oseb spro-
ščanju tokov na področju
pretoka ljudi, storitev in
kapitala;

2. posodobitev sistema dohodnine
sodobnim spoznanjem na medna-
rodnem nivoju;

3. uresničitev odločb Ustavnega
sodišča, predvsem v zvezi s povečanjem
davčnih olajšav za vzdrževane dru-
žinske člane – otroke;

4. razbremenjevanje najnižjih dav-
čnih razredov ter s tem v zvezi razbre-
menjevanje aktivnih dohodkov in
širitev davčne osnove na pasivne
dohodke.

Zakon o dohodnini tako uzakonja

obdavčitev po načelu svetovnega do-
hodka, za razliko od sedanjega nače-
la obdavčitve po načelu teritorialnosti.
Nadalje se širijo tako davčne olajšave
(splošna olajšava ter olajšave za vzdr-
ževane člane), kakor tudi davčna os-
nova, predvsem na področju pasivnih
dohodkov (obdavčitev vseh obresti,
različna davčna obravnava vzajemnih

skladov, drugačna obravnava kapi-
talskih dobičkov ter dohod-
kov iz premoženja ter nova
kategorija drugih dohodkov).

S predlaganim zakon-
skim tekstom bo v Slo-
veniji dosežena pravič-
nejša obdavčitev dohod-

kov fizičnih oseb, seveda
pa zakonski tekst še ni opti-

malen in so potrebne še
določene spremembe in dode-

lave. Kljub temu lahko trdimo, da se
bo Slovenija približala načelom
pravičnosti obdavčitve, horizontalne
in vertikalne enakosti ter načelom
obdavčitve v skladu z ekonomsko
močjo davčnega zavezanca.

Reforma obdavčenja dohodkov prav-
nih oseb sledi predvsem naslednjim
ciljem:

1. uskladitev naše zakonodaje z
zakonodajo in EU, predvsem z:

a. Directive 90/435/EEC on the
common system of taxation appli-

cable in the case of parent companies
and subsidiaries of different Member
States (smernica o skupnem sistemu
obdavčenja, ki velja za matične
družbe in odvisne družbe iz
različnih držav članic);1

b. Directive 90/434/
EEC on the common
system of taxation
applicable to merg-
ers, divisions, trans-
fers of assets and ex-
change of shares con-
cerning companies of
different Member Sta-
tes (smernica o skupnem
sistemu obdavčenja, ki velja za
združitve, delitve, prenose sredstev in
zamenjave kapitalskih deležev družb
iz različnih držav članic);2

c. Directive 2003/49/EC on a com-
mon system of taxation applicable to
interest and royalty payments made
between associated companies of dif-
ferent Member States (smernica o
skupnem sistemu obdavčenja, ki
se uporablja v zvezi s plačili
uporabe premoženjskih pra-
vic med povezanimi druž-
bami iz različnih držav
članic);

2. prilagoditve sistema ob-
davčenja pravnih oseb so-
dobnim spoznanjem na mednarod-
nem nivoju, predvsem:

a. OECD Transfer Pricing Guide-
lines for Multinational Enterprises
and Tax Administration (Vodila
OECD o transfernih cenah za multi-
nacionalke in davčne oblasti);

b. OECD Model Tax Convention
on Income and on Capital (Vzorčni
sporazum o davkih na dohodek in na
premoženje za izogibanje dvojnemu
obdavčevanju) ter

c. Code of Conduct for Business
Taxation (Kodeksa ravnanja na pod-
ročju podjetniškega obdavčenja).

3. prilagoditve zaradi spoznanj
izvajanja sedanjega sistema in uvedba
nekaterih novih rešitev zaradi spre-
memb druge zakonodaje.

Zakon o davku od dohodka pravnih
oseb je torej precej bolj mednarodno
vpet, kot zakon o dohodnini, kar je
predvsem posledica globalizacije.
Zaradi tega je sprejetje tega zakona
prav tako nujno, saj se Slovenija
zaradi zastarelih rešitev v sedanjem
zakonu (transferne cene, …) nehote
odreka določenemu delu davčne
osnove. Tako predlagani zakon o
davku od dohodka pravnih oseb na
novo opredeljuje obdavčitev pri pre-
nosu dejavnosti, zamenjavah kapi-
talskih deležev, združitvah in delitvah,
predrugačene so davčne olajšave,

amortizacija, kategorija davčno
priznanih odhodkov, definicija pove-
zanih oseb in transfernih cen, ipd.
Hkrati bi naj bilo omogočeno, da se

davčno leto razlikuje od kole-
darskega leta, kar je pred-
vsem pomembno za medna-
rodne skupine družb (mul-
tinacionalke).

Skupno obema zakono-
ma je, da bosta s predla-

ganimi rešitvami omogo-
čala realnejše obdavčevanje,

seveda ob še določenih spre-
membah in dodelavah obeh

predlogov. Kljub temu menimo, da
so zelo koristne tudi izkušnje z davčno
reformo v Nemčiji in v Avstriji. Prof.
Rose tako izpostavlja, da mora davčna
reforma doprinesti k: transparentnosti
davčne obremenitve, enostavnosti pri
izpolnjevanju davčne obveznosti,
upoštevanju individualnih okoliščin
davčnih zavezancev, varstvu eksisten-
čnega minimuma (tudi v starosti),
enaka obravnava različnih naložb za

starost ob odpovedi sedanje pot-
rošnje, ipd..3

Cilj obeh zakonov naj torej bo,
da se davčno breme, ob upoš-
tevanju usmeritev davčne politike,
ustrezno porazdeli v skladu z eko-

nomsko močjo davčnih zavezancev
in ostalih zelo pomembnih davčnih
načel ter da dosežemo takšno obliko
davčnega sistema, ki bo nudila po-
membno spodbujevalno okolje za
podjetniški razvoj gospodarskim
subjektom in osebni razvoj fizičnim
osebam ob hkratni zadostnosti javno
finančnih prihodkov.

Uroš Rožič, mag. pravnih znanosti,
asistent za finančno pravo

VIRI:
1. Terra Ben in Wattel Peter: Euro-

pean Tax Law, Kluwer Law Interna-
tional, London – The Hague – New
York, 2001,

2. Manfred Rose: Standpunkte zur
aktuellen Steuerrefrom, Verlag Recht
und Wirtschaft, Hedelberg 1997,

3. Predlog zakona o davku od
dohodkov pravnih oseb, MF

4. Predlog zakona o dohodnini, MF

OPOMBE:
1 Podrobneje Terra in Wattel: European Tax
Law, Kluwer Law International, London
– The Hague
– New York, 2001, str. 335
– 372.
2 Ibidem, str. 373
– 402.
3 Glej Manfred Rose: Standpunkte zur
aktuellen Steuerrefrom, Verlag Recht und
Wirtschaft, Hedelberg 1997, str. 18
– 20.
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Slavni

slavni

Žarko Petan z Beethovnove 4 :

»Minutke ob čaju«
Vodilna nit Petanovega pisateljevanja je humor in satira, v tujini se

je posebej uveljavil kot aforist. Piše romane, novele, gledališke,
radijske in televizijske igre, pravljice za otroke, pesmi in eseje.
Njegova dela so bila prevedena v 27 jezikov. Prejel je več kot petdeset,
pretežno tujih nagrad. Med temi odličji je tudi najvišje avstrijsko državno
odlikovanje za dosežke na področju umetnosti, avstrijski častni križ
prvega razreda.
V domačih in tujih gledališčih je režiral 12O predstav. Kot režiser je
gostoval v Avstriji, Nemčiji, Švici, Italiji, Poljski, Hrvaški, Jugoslaviji,
Srbiji, Makedoniji, v Bosni in Hercegovini.
V tujini je izšlo štirideset njegovih samostojnih knjig, zastopan je v več
kot šestdesetih tujih antologijah proze, poezije, dramskih iger in aforizmov.
Petan je bil stalni režiser v Drami Slovenskega narodnega gledališca, ki
jo je nekaj časa vodil kot ravnatelj. Več kot dvajset let je bil stalni
režiser Mestnega gledališča ljubljanskega. Poltretje leto je bil Generalni
direktor Slovenskega radia in televizije.

Dobro jutro, gospod Petan.
Pozdravljeni, pri čaju sem. Zadnje

čase mi čaj nekako bolj ustreza. Ah,
s temi kavami je križ. Najprej sem
jih blažil z mlekom, zdaj sem si jih
pa popolnoma ukinil.

Kava – kavarna…
Ja, lepi spomini. Na našo Astorio

namigujete, kajne?

Da.
Kaj naj rečem? Novi časi, novi na-

jemniki, nova funkcija – ne zgolj ka-
varna, kjer spiješ kavo, čaj, se starim

prijateljem dobiš ob debati o aktu-
alnih dogodkih ali pa kar tako… na
klepetu… Zadnjič sem bil tam, no ja,
ne morem ocenjevati, ampak meni
osebno je bila »stara Astoria«,  Asto-

V rokah imamo oblast - kaj pa
v glavi?

Neumnost je državni monopol.

Kjer je svobode malo, jo varuje
policija.

Pripravljen sem braniti
domovino, ampak kaj naj
storim, če me domovina
napade?

Politik, ki govori resnico, je tudi
sicer nezanesljiv.

Država je kot ženska,
mnogokrat obljubi, a le
malokrat da.

Človek, ki ga pokopljejo na
državne stroške, je navadno
tudi živel na državne stroške.

Zgodovino najprej pozabijo tisti,
ki so jo delali.

imam rojstni dan), Univerzitetna
knjižnica pripravlja veliko razstavo
vseh mojih knjig, vseh šestdesetih.

Ta dogodek mi veliko pomeni, gle-
de na to, da sem bil v preteklosti kot
pisatelj redno spregledan. Ampak o

t e m

ne bova danes govorila. Dolga zgod-
ba. Pa saj je poznana.

Govorila sva še in še. Sicer pa je
gospod Žarko Petan »sosed« stranke,
po stopnicah navzgor na Beethov-
novi 4 in rad se ustavi in poklepeta,
je dober poslušalec in izredno
prijeten sogovornik. Tudi o politiki
je tekla beseda, o njegovih pogledih

na trenutne razmere pri nas in
na Hrvaškem. Je izredno kri-
tičen opazovalec in analitik
družbenopolitičnih razmer.

In njegov preblisk ob koncu:
»Pred dobrim desetletjem in še
par let čez, sem se začel spraše-
vati – mi bo zmanjkalo snovi za
aforizme? – pa sem potem z leti,
predvsem pa v zadnjem času
doumel, da je strah popolnoma
odveč!«

In se pomenljivo nasmehne.

ria brez popisanih sten in jedilnikov,
bolj všeč.

Še obiskujete gledališče?
Redno. Pa saj me tudi redno ob-

veščajo o vseh predstavah, v Dra-
mi, pa tudi v Mestnem gledališču.
Veliko mojih kolegov  je še vedno
tam zaposlenih.

Govorite o »vaših včerajšnjih
sodobnikih«?

Ja, naslov moje najnovejše
knjige je točno tak. Moji vče-
rajšnji sodobniki. Predvsem iz
sveta gledališča, režiserji, ostali,
nekateri tudi resnični prijatelji,
ki so zaznamovali mojih toliko
in toliko let. Doma in v tujini.

Leto 2004 bo za vas »po-
sebno leto«, v smislu pisatel-
jevanja…

Izšlo bo kar osem mojih
knjig! Nekatere bodo doživele
ponatis, oz. z nekaterimi do-
datki sem jih malce posodobil. Neka-
tere so nove. Poleg tega, (v marcu

Barbi Ravnikar



11Odmev zveze, klubi, gibanja, podmladek

K L U B  S P  S L S

Slovenski klub za napredek
obrti in podjetništva

Slovenski podjetniki smo se 5.12.2003 sestali na
svojem rednem srečanju. Gost srečanja je bil novi
predsednik SLS gospod Janez Podobnik, ki je
pozdravil zbrane in poudaril velik pomen gospo-
darskemu programu stranke SLS. Slovenski klub
za napredek obrti in podjetništva je pomembno
samostojno in prostovoljno gospodarsko združenje
podjetnikov v Sloveniji in bo v nadaljnje svojo vlogo
v gospodarskem delu stranke SLS še okrepil.

Gospod Janez Podobnik se je v govoru zahvali Klubu, za njegovo
podporo za predsednika stranke SLS. Poudaril je, da od lastnikov
kapitala prihajajo pozitivni signali. Klub in podjetniki so nekdo, ki bo
dal nov pečat stranki. Delovanje zvez in gibanj mora imeti svojo težo
znotraj stranke. Poudaril je, da Slovenija potrebuje drugačno razvojno
usmeritev, krepitev tehnološkega razvoja in znanja. Okrepiti je potrebno
vpliv stranke SLS na turizem, živilsko industrijo,... Zato vabimo nove
ljudi, da se nam pridružijo. Naš prostor je prostor politične sredine.
Bodimo energični in ambiciozni. Klub je aktivno sodeloval v pripravah
na volilni kongres Slovenske ljudske stranke, 15.11.2003 v Rogaški
Slatini.

Klub je deloval tudi v okoliščinah, ki niso bile vzpodbudne, v zadnjem
času pa je še posebej okrepil svoje aktivnosti, ko so se predstavniki
kluba sestali z mag. Matejo Mešl, državno sekretarko na Ministrstvu
za Gospodarstvo. Sestanek z mag. Matejo Mešl je bil na temo razpisi
in pogoji za pridobivanje sredstev na področju turizma in obravnava
obrtne zakonodaje. Na področju davčne zakonodaje nasprotujemo
povečevanju davčnih obremenitev:

- nerazumljivem povečevanju davčne osnove,
- dodatnemu obdavčevanju ob prenosu obratovalnice,
- ukinitvam davčnih olajšav za investicije,
- podaljševanju amortizacije za vozila,
- ukinjanju progresivnosti davčnih olajšav za vzdrževane otroke,
- znižanju olajšav za vlaganje v posebne namene (iz 3% na 2%).
Člani Kluba so predlagali, da se organizira več takšnih razgovorov.

Ena izmed nalog kluba je biti vez med podjetniki in gospodarstveniki
na eni strani in poslanci, sekretarji in ministri Republike Slovenije.
Podjetniki so povedali, da se zaradi pomanjkanja časa osebno ne zmorejo
ukvarjati s proučevanjem posameznih zakonov, želijo pa odgovornim
predstaviti svoje zahteve za ustvarjanje čim bolj ustvarjalne gospodarske
klime v Sloveniji.

Temeljno vprašanje je, kako se bo stranka SLS v delu bolj približala
podjetnikom? Stranka je veliko naredila za kmetijstvo in promet. Na
področju gospodarstva pa so bile v preteklosti velikokrat težave. Zato
želimo v Klubu povezati gospodarstvo in se razširiti, da bomo postali
prepoznavni in zanimivi tudi za večje podjetnike, kajti problemi v
gospodarstvu se neprestano večajo. Nacionalni gospodarski razvoj ne
teče tako kot so obljubljali. Kvaliteta domačega znanja upada.
Prezgodnjo upokojevanje je dodaten problem. Davčna reforma bo
dodatno prizadela prenekaterega delavca, znižala plače in družinski
proračun. zato je skupna ugotovitev Kluba, da se mora stranka SLS
bolj aktivno zavzemati za podjetnike in gospodarstvo.

Slovenski klub za napredek obrti in podjetništva je odprt za sode-
lovanje novih članov. Sedež Slovenskega kluba za napredek obrti in
podjetništva je na Beethovnovi ulici 4 v Ljubljani. Menedžerji in pod-
jetniki - dobrodošli v klubu za gospodarski napredek.

Janez Oven, predsednik Kluba SP

Upokojenska zveza SLS :
»Celo leto smo bili aktivni!«
Gospod predsednik, kako ocenjujete delo Upokojenske zveze v
preteklem letu?

O, kar pohvalil se bom. Nasplošno smo bili zelo aktivni, vsake dva
meseca smo se sestajali, vedno je bilo prisotnih od 30 – 40 članov
Upravnega odbora in že kar takoj na začetku vam povem, da smo se
na vseh srečanjih zelo zavzemali za oživitev strankarskega glasila.
Veseli smo, da je ta način obveščanja in zavzemanje za stik s članstvom
zdaj zares zaživel.
 Upokojenska zveza je na poseben način skrbela za stik s članstvom.

Res je. Vsako srečanje smo namerno pripravili v drugem kraju ,
ponavadi v krajih, kjer imamo naše  »župane«, vedno je sodeloval tudi
predsednik občinskega odbora s tega področja. Tako smo bili v
Ljubljani, Radovljici, Polhovem Gradcu, v Slovenski Bistrici , v Semiču,
in zdaj nazadnje v termah Snovik. Nikoli pa nismo pozabili tudi na
strokovno tematiko, ki smo jo še posebej obravnavali. Na seje smo
vabili različne strankine strokovnjake, ki so nas seznanjali z aktualnimi
dogodki .
Članov vseh upokojencev pri SLS je prek 2000…

Tudi to drži. Razmišljali smo že o širših srečanjih, mogoče bomo
kakšnega od njih uspeli realizirati v letu, ki trka na vrata. V prihodnjem
letu se bomo še posebej ukvarjali z nastanitvijo in kvaliteto bivanja
starejših ljudi – povabili smo našega strokovnjaka, dr. Remškarja, ki
nas bo seznanil z njegovimi pogledi v zvezi s to tematiko, ki bo iz leta
v letom glede na večanje meje starosti upokojencev, postajala bolj in
bolj pereča.
Malo za šalo – bi se dobili na skupnem »žuru« z Novo generacijo?

Zakaj pa ne, čeprav sem malo skeptičen, kako bi to izpeljali.Veste,
upokojenci imamo pogosto občutek, pa ne samo zdaj, na tej relaciji
vprašanja v zvezi z našim podmladkom, da smo kar nekako odveč, da
naših predlogov nihče ne jemlje resno. Po drugi strani pa smo tudi
upokojenci ljudje z izkušnjami, tako življenjskimi kot nekaterimi s
strokovnih področij… Lahko bi veliko več naredili za dobro stranke,
pa tudi širše.
Kje boste med prazniki, gospod Bradač?

Kar doma, smo velika družina, 11 nas živi skupaj… Starejši vnuki so
sicer v letih, ko radi »gredo po svoje« , otroci in najmlajši vnuki pa
smo radi skupaj doma…

Za konec bi želel vsem ljudem dobre volje, predvsem pa vsem
upokojencem Slovenske ljudske stranke voščiti prijetne in mirne
božične praznike, lepo praznovanje  Dneva samostojnosti in kar se
da vesel vstop v novo leto. In da bi se čimvečkrat srečali zdravi in
čili !

Bogdan Bradač
Predsednik Upokojenske zveze SLS

U P O K O J E N S K A  Z V E Z A  S L S
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Mag. Franc But, minister

Obnovili bomo razpis
SAPARD

V teh dneh, bo v Uradnem
listu objavljen obnovljeni razpis
SAPARD. S tem bomo zaintere-
siranim kandidatom omogočili
koriščenje novih 2,4 milijarde
SIT sredstev SAPARD. Ta se
sestojijo iz sredstev EU in naci-
onalnega proračuna Ministrstva
za kmetijstvo, gozdarstvo in
prehrano Republike Slovenije,
nanašajo pa se na SAPARD
2003. Odločili smo se, da ne
objavljamo novega razpisa, pač
pa, da obstoječi razpis SAPARD
2002, obnovimo. To pomeni,
da se obstoječemu denarju, ki
je že predmet razpisa, dodajo
2,4 milijarde SIT novih sredstev,
namenjenih SAPARDU v letu

2003. Za novi razpis se nismo
odločili iz praktičnih razlogov,
zlasti zaradi časovnega okvira.
Sredstva moramo na osnovi
programov razdeliti do 1. maja
2004, torej do dneva vstopa v
EU. Koristimo jih pa lahko za
odobrene projekte do leta 2006.
Če bi hoteli objaviti novi razpis,
bi morali najprej zapreti in do-
končati razpis SAPARD 2002,
kar bi pomenilo, da novi razpis
ne bi bil objavljen vsaj še dva
meseca.

Odločitev o obnovi razpisa je
tako bolj racionalna, po vsebini
pa enaka novemu razpisu. Po-
polnoma enako višino sredstev
namreč ponujamo upravičen-
cem (kmetje, živilska industrija,
lokalne skupnosti) na eden ali
drugi način. Na razpis se bodo
lahko prijavili vsi novi kandi-
dati, ki se na razpis še niso pri-
javili in imajo dober program.
Na razpis se pa lahko ponovno
prijavijo tudi tisti, ki so umak-
nili svojo vlogo za SAPARD
2002, pa tudi tisti, ki jim je bila

v razpisu SAPARD 2002 vloga
zavrnjena. Pogoj je seveda ta, da
je vloga boljša in ustreza raz-
pisnim pogojem. Sredstva
SAPARD so še vedno namen-
jena investicijam na kmetijo, v

živilsko – predelovalno indus-
trijo, v dopolnilne dejavnosti,
domačo obrt in v lokalno infra-
strukturo.

Akontacija za odpravo posledic naravnih nesreč
v kmetijstvu se v teh dneh že izplačuje

Po tem, ko so upravičenci pred tedni prejeli odločbe  o višini
akontacije za odpravo posledic naravnih nesreč v kmetijstvu, se zdaj
začenja konkretno izplačilo. Večina sredstev bo izplačanih med 18. in
22. decembrom 2003. Takoj po novem letu bomo pričeli z vsemi
postopki, da čimprej izplačamo upravičencem tudi poračun. Skupno
bo izplačanih cca 4,2 mia SIT akontacij za odpravo posledic suše in
hruševega ožiga v letu 2002.

Stališče Slovenske kmečke zveze SLS do
obravnavanih tem, sprejetih na seji Izvršilnega
in Glavnega odbora v Draži vasi, 12.12.2003:

1.
» ZAKON O LOVSTVU «

Kmečka zveza pri Slovenski
ljudski stranki ostro protestira nad
načinom sprejemanja Zakona o
divjadi in lovstvu. Predlagatelji niso
upoštevali lastnine, celo zapostav-
ljajo lastnike kmetijskih zemljišč in
gozdov.

Vsebina zakona ni usklajena med
predstavniki lastnikov kmetijskih

zemljišč in gozdov
ter lokalnimi skup-
nostmi. V skladu s
Strategijo sloven-
skega kmetijstva bi
morale vsaj višin-
ske kmetije partici-
pirati na lovski  pra-
vici. V zakonu mora
biti jasno zapisan

način priprave lovskogojitvenih načr-
tov ter ocenjevanja in plačilo škod,
ki nastajajo po divjadi.

Kmečka zveza pri Slovenski ljud-
ski stranki bo izkoristila vsa pravna

sredstva, da bo zavrnjen zakon, ki pri-
stransko  ureja tako pomembno vpra-
šanje.

2.
» NOV ZAKON O DOHODNINI«

Slovenska kmečka zveza SLS po-
zorno spremlja pripravo novega pake-
ta davčne zakonodaje. Nov zakon o
dohodnini,  zakon o katastrskem do-
hodku, zakon o davku na nepremi-
čnine in zakon o množičnem vredno-
tenju nepremičnin ter aktivnosti
ministrstva za finance gredo v smeri
povečevanja obremenitev kmetov.

V SKZ SLS ogorčeni ugotavljamo,
da predvidene obremenitve ne upoš-
tevajo slabšanja dohodkovnega polo-
žaja kmetov po letu 2000 in ne upoš-
tevajo težav kmetijstva in predelo-
valne industrije ob vstopu Slovenije v
EU.

Zahtevamo, da se jasno opredeli,
kaj so prihodki na kmetijskem
gospodarstvu in kakšen je dejanski
dohodek. Samo čisti  dohodek je

lahko predstavlja osnovo za obdav-
čitev.

SKZ SLS pričakuje, da bo koa-
licijsko usklajevanje prineslo ustrezne
rešitve za nadaljnji razvoj kmetijstva
in podeželja.

3.
»MLEČNE KVOTE«

Slovenska kmečka zveza SLS priča-
kuje, da bo sistem mlečnih kvot zago-
tavljal stabilne cene za mleko, nepre-
kinjen odkup mleka in ustrezen do-
hodek pridelovalcev mleka. Ravno
tako pa pričakujemo, da bodo mlekar-
ne imele nemoteno oskrbo z kvalitet-
nim mlekom.

Delitev mlečnih kvot mora mlečno
usmerjenim kmetijam omogočati izko-
riščanje že obstoječe črede in objektov
ter opreme za prirejo mleka. Mladim
kmetom pa moramo s tem sistemom
zagotoviti normalne možnosti razvoja.

4.
»REFORMA SKUPNE KMETIJSKE POLITIKE

EU IN NJEN VPLIV NA SLOVENSKO
KMETIJSTVO«

Slovenska kmečka zveza SLS
pozdravlja izpogajane pogoje za
slovensko kmetijstvo in podeželje ob
vstopu Slovenije v EU. Pričakujemo,

da bodo do leta 2007 podpore kme-
tijstvu in razvoju podeželja v sloven-
skem proračunu dosegle evropsko ra-
ven. Od ministra mag. Buta pa priča-
kujemo, da bo v zaključnem delu  po-
gajanj tako uspešno kot do sedaj
varoval interese slovenskega kmetij-
stva in podeželja.

5.
»SUŠA 2003«

Slovenska kmečka zveza SLS
opozarja vlado in resorna ministr-
stva, da prvi del odškodnin po suši
še ni bil izplačan. Ravno tako pa
pozivamo vlado, ministrstvo za delo,
družino in socialne zadeve in ministr-
stvo za zdravstvo,
da avtomatsko
zmanjšajo osnovo
letnega katastrske-
ga dohodka in
zavarovancem iz
naslova zdravstve-
nega in pokojnin-
skega zavarovanja
odpišejo oz.
zmanjšajo letni prispevek.

Franci POTOČNIK
Predsednik Glavnega odbora SKZ SLS

Ciril SMRKOLJ
Predsednik SKZ SLS



13Odmev zveze, klubi, gibanja, podmladek

Miklavževanje z
Novo generacijo

Letos se je Miklavža z Novo gene-
racijo razveselilo še posebno lepo šte-
vilo otrok in njihovih družin. V priča-
kovanju na prihod Miklavža je 45
otrok skupaj z Novo generacijo in ob

spremstvu harmonike in
našega glavnega tajnika

Marka pre-

pevalo, recitiralo,
pripovedovalo o svojih pričakovanjih
in željah. Imeli smo se radi vsi po vrsti:
otroci še posebej Miklavža, starše,
stranko in Novo generacijo, pred-
sednika in župana ... Presenečali so
nas s pesmicami, ki so jih znali zapeti
in z navihanimi odgovori, ki so jih
Miklavžu stresali iz rokava. Enkrat je
šestletni fantek zapel cel En hribček
bom kupil, drugič je prav toliko stara

punčka prepričevala mamico, da
ji je Miklavž obljubil, da bo
dobila darilo, za katerega
je mama rekla, da ga
najbrž ne bo, ker je zanj
še premajhna. Toliko
veselja na kupu in
čudenja ob Miklavžu,
ki je otroke dvigoval
v svoje naročje, ob
vsej lepoti angelov ter
belih pogledov ob
groznih parkeljnih, ki jim n i s m o
dovolili naprej od vrat ...

Življenje stranke potrebuje tudi
veselje in sproščenost. In Miklavž

zato Nove gene-
racije nikoli ne
pozabi.Vedno
pa se spomni
tudi pred-
sednika in
vseh drugih
pomembnih, ki
se nam pridružijo.
Predsednik SLS Janez
Podobnik, predsednik
glavnega odbora Igor

Draksler, mednarodni tajnik
Stanislav Raščan, predsednik
državnega sveta Janez Sušnik,

župan Janez
Štular in pred-

s e d n i k
regije Marjan

Babič in drugi so

kakšno zapeli, kaj lepega povedali
in Miklavž jim je obljubil, da bo
naslednje leto rodno, če bodo
le fejst delali.

Ta pozitivna energija nas bo
lepo pospremila v praznično
obdobje in v nov začetek. Isti
večer, ko smo nekateri
praznovali z Miklavžem, pa
je bil naš Janez Tomšič,
nekdanji podpredsenik
Nove generacije, izvoljen
za glavnega tajnika Mla-
dinskega sveta Slovenije.
Vsej ekipi Nove generacije,
posebej še Janezu, iskrene
čestitke.

In na koncu hvala vsem,
ki ste organizirali Miklav-

ževanje in vsem, ki ste nam
pomagali s spon-

zorstvom in donacijami. Skupaj
zmoremo več. In to vzdušje naj stran-
ko vodi tudi v prihodnje leto.

Nataša Kavaš Puc
predsednica

Nova generacija SLS o registraciji istospolnih partnerskih skupnosti
Za Novo generacijo SLS ima

dostojanstvo vsakega posameznika
osrednjo vlogo pri oblikovanju politike
in urejanju družbenih razmerij. Iz tega
izhaja tudi spoštovanje do vsakega
posameznika in vseh različnosti. Razlike
nas bogatijo, dostojanstvo človeka pa od
nas vseh zahteva veliko mero tolerance
in strpnosti. Naša država se sooča tudi s
potrebnim urejanjem na področju
socialne pravičnosti in vsak človek ima
pravico (to je ena od osnovnih človekovih
pravic) za dostojno življenje z vidika
socialne enakosti in ureditev enakih
izhodišč. Zato se strinjamo, da je
potrebno z zakonom urediti pravno
praznino, ki obstaja na področju isto-
spolnih partnerstev.

Vsaka družba pa ima svoje vrednote,
ki jih tudi privilegira in ena osnovnih
vrednot naše družbe je družina. Ravno
družino, iz katere največjo korist imajo
otroci, je družba postavila nad ostale
medčloveške zveze. V Sloveniji je glede
na statistiko porok in ločitev zelo ogro-
žena, zato je še kako potrebno tudi
nadalje privilegirati družino in ji s tem
nuditi poseben prostor. Zato menimo,
da je izenačitev istospolnega partnerstva
in družine nemogoča.

Prepričani smo, da je k reševanju tega
vprašanja potrebno pristopati popol-
noma iz drugega zornega kota. Gre za

področje človekovih pravic in svoboščin -
ne strinjamo se s tolmačenjem, da se 14.
člen ustave izrecno navezuje na istospolno
usmerjenost, še manj se strinjamo, da spada
urejanje tega vprašanja na področje dru-
žinskega prava.

Enačenje istospolnih partnerstev z
zakonsko zvezo, kot je to opredeljeno v
ciljih predlaganega zakona, ni sprejemljivo.
V Novi generaciji bomo še naprej zago-
varjala posebno mesto in pomen zakonske
zveze ženske in moškega. Vztrajamo pri
dejstvu, da je še kako pomembno, da ostane
družina v naši družbi osnovna celica, ki
ima nepogrešljivo vlogo pri rojevanju in
vzgoji otrok.

Zagovarjamo pravico državljank in
državljanov Slovenije, da istospolnih
partnerstvev nimajo za enakovredno zvezi
ženske in moškega. Pozivamo tudi medije
in aktiviste organizacij, ki zagovarjajo
interes istospolnih partnerstev, da
dopuščajo to svobodo misli in govora.
Mislimo, da se moramo ob nadaljnih
razpravah vsi skupaj zavedati potrebe po
izjemni meri tolerance do vseh razlik kot
tudi do vseh drugačemislečih. Le tako
lahko pričakujemo, da bomo s preteh-
tanimi zakoni urejali družbena razmerja,
ki bodo lahko vsaj delno blizu vsem ljudem.
In le tako lahko pričakujemo, da bomo
Slovenci drug do drugega imeli manj
pomislekov in zadržanosti. Nenehni napadi

na vsakogar, ki ima kakšen pomislek, so
vsaj tako netolerantni kot netoleranca do
istospolno usmerjenih.

Hkrati se bomo še naprej zavzemali proti
vsakršni individualni diskriminaciji
različnosti, tudi homoseksualnih oseb.
Noben zakon pa dokončno ne more
odpraviti vseh razlik in drugačnosti.

Predlagani zakon ne sme posegati v
zakonodajo o družinskih razmerjih ter s
tem relativizirati ali celo negirati pomena
trajne življenjske skupnosti ženske in
moškega v zasnovanju družine kot
skupnosti staršev in otrok; predvsem pa
ne more zahtevati identičnih pravic in
dolžnosti, predvsem kar se tiče posvojitev
otrok. V Sloveniji doživljamo pravo krizo

zakonske zveze, kjer država veliko
zamuja. Izenačenje s partnerskimi
skupnostmi k izboljšanju stanja zagotovo
ne bo pripomoglo.

Predlagani zakon mora jasno opredeliti
stališče proti možnosti za posvojitev in
vzgojo otrok v istospolni skupnosti ali
oploditev z biomedicinsko pomočjo.
Otroku želimo vse najboljše in zato ob vseh
strokovnih podlagah in znanju lahko trdimo
le, da je za otrokov razvoj optimalna družina
z očetom in materjo, do česar ima vsak
otrok pravico.

V Novi generaciji SLS predlagamo široko
javno razpravo, ki naj opredeli namen in
razlike med registracijo partnerske zveze
ter sklenitvijo zakonske zveze.
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E V R O P S K E    N O V I C EMag. Uršula Jesih, Petra Hiršel

Politični biro Evropske ljudske stranke Decembrsko zasedanje evropskega
parlamenta
Bruselj, 3. – 4. december, Strasbourg, 15. –18. december

Janez Podobnik se je prvič kot
predsednik SLS udeležil rednega
srečanja  Političnega biroja Ev-
ropske ljudske stranke, ki je po-
tekalo 8. in 9. decembra 2003 v
Bruslju.

Predsednik Wilfried Martens
mu je ob začetku seje čestital za
izvolitev in mu zaželel uspešno

vodenje SLS.
Podobnik se je
z Martensom
srečal tudi ose-
bno.

Med zanimi-
vejšimi točka-
mi dnevnega
reda je bila pri-
prava na 16.
kongres  Evrop-
ske ljudske
stranke, ki bo 4.
in 5. februarja
prihodnje leto.

Potekal bo pod geslom The
EPP: Your majority in Europe
(Evropska ljudska stranka:
Vaša večina v Evropi).

Veliko časa je bilo namen-
jenega pripravi posebnega volil-
nega manifesta, s katerim bo
Evropska ljudska  stranka nas-
topila na evropskih volitvah. V

pripravi so tudi obiski vo-
dilnih politikov EPP v
vseh državah, ki bodo
prvega maja 2004 pos-
tale polnopravne članice
Evropske unije. Tudi v
Slovenijo pride vodja po-
slanske skupine EPP-ED
v Evropskem  parlamen-
tu, Hans - Gert Poettering.
Ta obisk bo v marcu
2004. SLS se bo skupaj s
kandidati in kandidat-
kami na listi za evropske
volitve dobro  pripravila.

Predlagane so bile tudi
nekatere spremembe
statuta EPP, o katerih pa
bo odločal kongres.

V uvodu prvega dela zase-
danja so se poslanci Evropske-
ga parlamenta z minutnim mol-
kom poklonili španskim
državljanom, ki so bili pred
kratkim ubiti v Iraku.

Na tokratnem zasedanju se je
zvrstilo kar nekaj pomembnih
tem. Ena izmed njih je bila
zagotovo sprejem resolucije, v
kateri so poslanci Evropskega
parlamenta zavzeli stališče do
vprašanj o katerih se je razprav-
ljalo na bruseljskem vrhu EU, 12.
– 13. decembra.

S sprejetjem skupne resolucije
o delu medvladne konference so
parlamentarci izrazili skrb, da
določene države članice dvo-
mijo o predlogu konvencije za
ustavno pogodbo. Med drugim
so razpravljali o odločanju s
kvalificirano večino, o »prora-
čunski moči« Evropskega par-
lamenta, parlamentarci namreč
nasprotujejo vsakršnemu pos-
kusu zmanjšanju omenjene
moči.

Zavrnjeni pa so bili aman-
dmaji o vključitvi židovsko-
krščanske dediščine v osnutek
pogodbe o ustavi za Evropo.

V resoluciji so poslanci gle-
de ekonomske rasti poudarili,
da je dolgotrajno obdobje eko-
nomske stagnacije in visoke
brezposelnosti Evropo privedlo
do kritične točke v njenem
razvoju. Obžalovali so, da EU
nima skupne strategije, s
pomočjo katere bi se soočili s
tovrstnimi situacijami.

EP je posredoval poziv pred-
sednikom držav in vlad, da na-
daljujejo njihov trud in doseže-
jo »ravnotežje in pozitiven«
rezultat med srečanjem oziroma
na medvladni konferenci, katere
namen je sprejetje končnega
besedila pogodbe o ustavi za
Evropo.

Kljub temu je bruseljski vrh
dosegel neuspeh, saj se kljub do-
seženemu soglasju na določenih
pomembnih področjih države
niso mogle sporazumeti o
glasovanju s kvalif icirano
večino v ministrskem svetu.

Parlament je tudi sprejel
resolucijo kot odgovor na doku-
ment Komisije o politiki EU glede
boja proti korupciji.

Poslanci kot tudi Komisija so
prepričani, da bi se morale vse
države članice pridružiti skupini
GRECO (skupina držav, ki se
bori proti korupciji).

Drugi del zasedanja poteka 15.
– 18. decembra v Strasbourgu. V
trenutku pripravljanja novic iz
Evropskega parlamenta se seja
sicer še ni začela, vendar smo se
zaradi pomembnosti točk odlo-
čili, da na kratko povzamemo, kaj
se bo v tem tednu dogajalo v pro-
storih Evropskega parlamenta.

Parlament bo obravnaval
(drugo branje) »Direktivo o tkivih
in celicah človeškega izvora«, z
namenom, da se uredijo stan-
dardi za kvaliteto in varnost glede
donacij, preskrbovanja, testiranja
človeškega tkiva in celic.
Direktiva bo pokrivala vsa tkiva
in celice, ki so namenjene upo-
rabi v človeškem telesu, izključeni
pa bodo kri in krvni izdelki, kot
tudi organi, tkiva in celice žival-
skega izvora. Odbor za Okolje,
zdravje in potrošniško politiko
pa je sprejel amandmaje v zvezi
z nadomestili za donatorje,
dokazljivost, privolitev dona-
torjev in njihovo anonimnost.

V Evropskem parlamentu bo-
do razpravljali tudi o direktivi o
zdravilih, ki vsebuje varnost in
kvaliteto zdravil, opredelitev
biogeneričnih zdravil, generičnih
medicinskih proizvodov in
bioloških proizvodov.

Glede omenjene tematike bo
potekala debata tudi o t.i.
zeliščnih zdravilih in sicer o
»Direktivi o kvaliteti in var-
nostnih standardih zeliščnih
zdravil«, ki jih uporabljajo
milijoni uporabnikov po vsej
Evropi.
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Prof. dr. Andrej Umek

Oblikujmo euro - regijo

SLS je članica EPP = Vaša večina v Evropi

Evropska unija želi,
da bi zagotovila čim
hitrejšo, vendar traj-
nostno gospodarsko
rast vseh svojih sedan-
jih in bodočih članic,
oblikovati enoten gos-
podarski prostor. Eden

od mehanizmov za oblikovanje tega
skupnega evropskega gospodarskega
prostora so »euro-regije«. To so področja z
štirimi do osmimi milijoni prebivalcev, ki
pripadajo vsaj dvema, lahko tudi večim,
državam. Euro-regije naj bi poglabljale
gospodarsko sodelovanje na svojem
področju in načrtovale skupno, povezujočo
infrastrukturo, predvsem prometno. Za
spodbujanje tega povezovanja in ures-
ničevanje skupnih projektov, torej
projektov ki imajo »evropsko dodano
vrednost« namenja Brussel tudi znatna,
nepovratna finančna sredstva.

V naši neposredni bližini je bila že pred
slabima dvema letoma oblikovana taka
euro-regija. Povezuje tri komitate zahodne
Madžarske, avstrijske dežele Nieder-
österreich, Gradiščansko in Dunaj,
zahodno Slovaško vključno z Bratislavo in
Moravsko. Slovenija do sedaj ni zavzela
jasnega stališča, čeprav je bilo kar nekaj
pobud predvsem z Italijanske strani, do
oblikovanja euro-regije, ki bi vključevala
njen del ali celotno državo. Tudi slednje bi
bilo izjemoma možno zaradi naše velikosti.
To politično praznino je poskušal zapolniti
tudi zadnji kongres SLS. V Programski
resoluciji smo zapisali, da podpiramo
ustanavljanje euro-regij, vendar pa
pričakujemo in zahtevamo, da celotna
Slovenija pripade eni euro-regiji. Skratka
ne bomo dopustili, da bi nas delili med več
euro-regij.

Prepričan sem, da je najboljši način, za
uresničitev tega kongresnega sklepa, da
sami prevzamemo iniciativo in damo
pobudo za oblikovanje take euro-regije, ki
bo ustrezala našim pogledom in političnim
konceptom. Nadaljnje stopicanje na mestu
in zamujanje nas lahko veliko stane tako v
razvojnem kot tudi v finančnem smislu.
Upoštevaje omejitve, ki jih predstavljajo
že obstoječe ali načrtovane euro-regije in
pričakovana velikost take regije, bi bilo
smiselno v eno regijo povezati avstrijski
Štajersko in Koroško, celotno Slovenijo
ter italijansko Furlanijo. Delovno ime take
regije bi bilo lahko npr. Vzhodne Alpe –
Jadran. Tako koncipirana regija ima
nedvomno izredno močan razvojni poten-
cial s številnimi univerzami in raziskovalni
instituti in nadvse pomembno geo-
strateško lego. Kar je mogoče za nas tudi
pomembno, združuje skoraj vse Slovence,
z izjemo porabskih, v eni euro-regiji.
Nedvomno bi bilo spodbudno, če bi lahko
vključili tudi njih, vendar se je tudi zaradi
naše neodločnosti Zala že odločila za
sodelovanje v drugi regiji.

Sami pobudi za ustanovitev euro-regije
morajo seveda slediti predlogi za konkretne
projekte. Na prometnem področju je to,
nedvomno, posodobitev železniške proge
Graz – Koper – Trst, ki predstavlja pro-
metno hrbtenico predlagane regije. Zato
bi morala biti kvaliteta te povezave v
tehnološko – prometnem smislu vsaj
enakovredna progi skozi Kanalsko dolino.
S tem bi tudi zagotovili konkurenčnost
Luke Koper v širokem evropskem prostoru.
Ker bi bil to projekt regije, bi imel tako
imenovano evropsko dodano vrednost, kar
nam bi zagotavljalo sofinanciranje s strani
Evropske komisije. Ne bi se nam zgodilo
tako, kot se nam je pred kratkim, da smo

z veliko manjšim projektom železniške
proge Divača – Koper izpadli iz evropskega
financiranja. Slednje je bilo nedvomno
posledica tega, ker je bil to »le« projekt
Slovenije in zato ni imel dovolj izražene
evropske dodane vrednosti. Povezovanje
v regijo odpira tudi dodatne možnosti za
financiranje raziskovalnih in razvojnih
projektov v okviru okvirnih programov
EU, sedaj tekočega šestega in prihajajočega

sedmega. Dalo pa nam bo tudi veliko
močnejši glas pri načrtovanju in vodenju
teh programov.

Predlagana euro-regija zagotavlja
Sloveniji hitrejši gospodarski razvoj in
dohajanje razvitejših evropskih gospo-
darstev, zato sem prepričan, da je v na-
cionalnem interesu. Te pa moramo od-
ločno zastopati.

Ko sem bil, na
predlog predsed-
nika SLS, na seji
IO SLS imeno-
van za medna-
rodnega tajnika
SLS sem se takoj
začel posveto-
vati, najprej seve-
da z vrhom stran-
ke, potem pa tu-
di z vsemi osta-

limi o delu mednarodne komisije v
prihodnosti. V zunanji politiki Republike
Slovenije delujem profesionalno že čez
deset let, še kako leto več sem aktiven v
zunanji politiki stranke. Zato se zavedam,
da mora biti mednarodni tajnik stranke
vodja, hkrati pa tudi koordinator med-
narodne ekipe SLS. Skupaj s svojimi
sodelavci je mednarodni tajnik zadolžen
za pokrivanje različnih mednarodnih
aktivnosti stranke. Prizadeval si bom, da
bodo v delu širše mednarodne skupine imeli
možnost izraziti svoje mnenje vsi, ki jih to
področje dela zanima.

Ključno pozornost pri delu v naslednjih
mesecih bo treba posvetiti sodelovanju v
delu Evropske ljudske stranke EPP (Euro-

pean People’s Party) še posebej
naslednjega kongresa EPP februarja 2004
v Bruslju in volitev v Evropski parlament
junija 2004. Sodelovali bomo z volilnim
štabom za evropske in državnozborske
volitve, a se je vseeno treba osredotočiti
tudi na posebnosti evropskih volitev. Geslo
EPP na volitvah bo: “Vaša večina v Evropi
(Your Majority in Europe)”. Prav je, da se
tudi v SLS zavedamo, da vstopamo z letom
2004 v Evropski parlament, kjer ima
ljudska stranka večino poslancev in je
najmočnejša politična skupina.

Ustrezno pozornost bomo še naprej
posvečali sodelovanju z desnosredinskimi
strankami članicami EPP iz nam sosednjih
držav ali s strankami, ki imajo velik vpliv v
okviru EPP. Mednarodna pisarna SLS bo
še večjo vlogo namenila tudi sodelovanju z
različnimi tujimi fundacijami, od katerih
lahko pričakujemo predvsem pomoč v
obliki usposabljanja naših kadrov. SLS
ponovno razmišlja o oblikovanju lastne
ustanove za politično izobraževanje svojih
kadrov, saj na slovenski desnici takšnega
mehanizma gotovo primanjkuje.

Mednarodno tajništvo poleg krepitve in
vzdrževanja različnih mednarodnih stikov
jasno sodeluje tudi pri oblikovanju zunanje

politike stranke, pri čemer tesno sodeluje
z vodstvom stranke, izvršilnim odborom
in programskim svetom, še posebej s
skupino programskega sveta, zadolženo za
zunanjo politiko oz. mednarodne odnose.
Prav je, da si naš  zunanjepolitični pro-
gram stranke ogledamo tudi na spletnih
straneh. Naj navedem samo nekatere
iztočnice vsebinskega delovanja SLS na
zunanjepolitičnem področju.

Vstop v Evropsko unijo in NATO leta
2004 narekuje prehod v aktivnejšo zunanjo
politiko, ko se bo treba iz pogajalca
spremeniti v aktivnega oblikovalca in
izvajalca evropske zunanje politike.
Evropsko unijo pojmujemo kot orga-
nizacijo držav istega kulturnega kroga, ki
naj zagotovi njihovo varnost, gospodarski
razvoj in konkurenčnost na globalnih trgih
ter ohranjanje in krepitev nacionalnih
identitet in kulturne pluralnosti. Zato
predstavlja vključitev Republike Slovenije
izhodiščno točko naše politike. Širitev EU
pojmujemo kot njeno zaokroženje,
konsolidacijo in odpravljanje posledic
vdora komunistične ideologije in tota-
litarnega sistema v Srednjo in Vzhodno
Evropo.

Enakopravno delovanje v večjem pros-

toru ocenjujemo kot spodbudo in pri-
ložnost, ki je ne smemo izpustiti. Zato se
bo naša zunanja politika prizadevala
prispevati k miru in stabilnosti v Evropi in
drugod po svetu skladno z našimi
možnostmi. Predvsem moramo okrepiti
gospodarsko diplomacijo in celoten
diplomatsko konzularni aparat usposobiti,
da bo lahko nudil ustrezno  pomoč
slovenskemu gospodarstvu.

Državljani drugih držav, ki so slovenskega
rodu, naj bodo to zamejci ali izseljenci,
predstavljajo pomemben del narodne
skupnosti. Zunanja politika jim mora
nuditi podporo in povezavo z matičnim
narodom. Istočasno nam morajo služiti kot
most razumevanja in sodelovanja z
državami v katerih živijo. Naša zunanja
politika temelji na temeljih strpnega
dialoga s sosednjimi državami in na
principih miroljubnega sožitja in reševanja
odprtih problemov z miroljubnimi sredstvi.
Smo za strpen dialog in po potrebi tudi za
arbitražo na osnovi celotnega spektra
dejstev pri urejanju odnosov s sosedi.

dr. Stanislav Raščan,
mednarodni tajnik SLS
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SLS za kakovost življenja v Prekmurju,
Prelikiji in Podravju

Vodstvo stranke se je
sestalo s funkcionarji
SLS 8. volilne enote

Okrogla miza Slovenske ljudske stranke
v Naklem

Novoizvoljeni predsednik SLS Janez
Podobnik s sodelavci se je na obisku v
8. volilni enoti sestal  dne 8.12.2003 v

Križevcih pri Ljutomeru s predsedniki
občinskih in regijskih odborov SLS, kjer
so se dogovorili o načinu dela v stranki po
kongresu. Vsi prisotni, bilo jih 38, so bili
enotni, da je v stranki po kongresu čutiti
veliko  pozitivne energije. Tako Podobnik

kot funkcionarji stranke so ugotovili, da
ima SLS v SV delu Slovenije dobro pod-
poro, kar jo potrjuje v njenih prizadevanjih
»sprejemati odločitve in delovati blizu
ljudem«.

 Cilj stranke te volilne enote je postati
glasnik in politični predstavnik najširšega
sloja prebivalstva tega področja, saj meni,
da se državljanom vse večkrat vsiljujejo
rešitve, s katerimi se večina prebivalstva
ne strinja in ne prispevajo h kakovosti nji-
hovega življenja. Stranka želi biti blizu
ljudem in postati še bolj občutljiva do
njihovih problemov, kar bo del njenega
volilnega programa v naslednjem letu.

Tomi Nemec
Predsednik RO SLS Prlekija

V petek 5. decembra, na Miklavžev večer,
je bila v Naklem organizirana okrogla
miza Slovenske ljudske stranke. Dogodku

smo prisostvovali člani stranke iz 1. volilne
enote, ki poleg gorenjskih občin obsega še
Kamnik in Komendo na vzhodu in Idrijo
in Cerkno na zahodu. V Naklem se je
članom predstavilo novo vodstvo Slovenske

ljudske stranke s predsednikom Janezom
Podobnikom na čelu. V začetnem delu
sestanka se je predsednik sestal s člani obeh
regionalnih odborov s področja Gorenjske,
poleg njega so se srečanja udeležili še Nada
Skuk, podpredsednica stranke, Igor Drak-
sler, predsednik Glavnega odbora, mag. Ja-
nez Kramberger, poslanec in predsednik
programskega sveta stranke ter minister za
pravosodje mag. Ivan Bizjak. Med udeleženci
so bili tudi državni sekretar Karl Erjavec ter
državna podsekretarja dr. Marta Cirej in Anton
Svetlin, s tajništva stranske pa je prišla
Mateja Jagodič. Janez Sušnik, predsednik
državnega sveta, in dr. Andrej Umek sta se
nam pridružila na miklavževanju, ki je
sledilo okrogli mizi. Vse prisotne je najprej

nagovoril Ivan Štular, župan občine Naklo,
nato pa se je članom predstavil predsednik
stranke Janez Podobnik, ki je v kratkem
orisal programe in cilje stranke v nas-
lednjem, volilnem letu.

Dobro obiskana okrogla miza je bila
namenjena obravnavi dveh tem, za katere
lahko rečemo da sta v sedanjem trenutku
precej vroči – lovski zakon in skrb za osta-
rele. Gosta okrogle mize, predsednik stranke
Janez Podobnik in poslanec Janez
Kramberger, sta predstavila stališča stranke
do teh problemov. Prva tema, lovski zakon,
je k besedi privabil predvsem ljudi iz
hribovskih območij.

Po pričakovanju je bilo več časa pos-
večeno tematiki skrbi za ostarele. Kako se
izogniti podobnim situacijam, kot se dogaja
v Črnem lesu, kako zagotoviti primerno skrb
za ostarele ljudi, ki v zadnjih letih zavzemajo
vedno večji delež prebivalstva v Sloveniji?
Dolžnost države, pa tudi lokalnih skupnosti
je omogočiti starejšim, da jesen svojega
življenja preživijo čim bližje svojim do-
mačim. Taka je praksa v razviti Evropi, za
takšno politiko se zavzema tudi Slovenska
ljudska stranka. Na to temo smo z zani-
manjem prisluhnili dr.
Jožetu Možganu dan-
jemu poslancu in zdrav-
niku, ki je iz svoje prak-
se predstavil probleme
na tem področju. Tako
Janez Podobnik, kot
tudi Janez Kramberger,
ki sicer v državnem zbo-
ru pokriva to tematiko,
sta zagotovila, da je

skrb za ostarele, pa tudi socialna tematika
ena od prioritet v usmeritvi naše Slovenske
ljudske stranke. Podžupan občine Naklo
Ivan Meglič je ob tem predstavil tudi načrte
za gradnjo doma ostarelih, ki ga bomo v
občini Naklo začeli graditi naslednje leto.
Udeleženci okrogle mize smo se zavzeli
tudi za ohranitev podpore družinam z več
otroki, oziroma tudi za večanje tovrstnih
podpor in olajšav. Le tako bomo namreč
zagotovili, da se bodo starši odločali za
večje število otrok, kar je nujno če hočemo
kot narod preživeti.

Kot se seveda za Miklavžev večer spo-
dobi, brez njegovega obiska ni šlo. Člani
Nove generacije s predsednico Natašo
Kavaš – Puc na čelu so nam v naklanskem
gostišču Bolero pripravili prijetno mik-
lavževanje. Samo organizacijo prireditve
je koordiniral Marko Gasser, član Izvrš-
nega odbora Nove generacije, hkrati tudi
član Regionalnega odbora Gorenjska. Mik-
lavževanje je bilo v prvi vrsti namenjeno
najmlajšim, simboličnih daril pa je bili
deležno tudi vodstvo stranke. Medtem ko
so otroci čakali prihod Miklavža, smo osta-
li čas izkoristili za spoznavanje in družaben
klepet.

Vsi smo bili enotni v prepričanju da
pozitivni naboj s kongresa v Rogaški Slatini
deluje tudi po kongresu – nenazadnje nam
je to potrdila udeležba naših članov, tako

na okrogli mizi, kot na
družabnem večeru po
tem uradnem delu sre-
čanja. Vsekakor bomo
s prakso okroglih miz
in druženja nadaljevali,
pri tem pa obiskali čim
širši krog občin in pri
tem odprli nove vroče
in zanimive teme.

Marjan Babič

Razvojni zaostanek in demografska
ogroženost Prekmurja, Prlekije in
Spodnjega Podravja sta razlog, da

SLS namerava s svojimi potenciali
načrtno iskati razvojne možnosti tega
področja. Tako so regijski odbori 8.
volilne enote organizirali dobro obiskano
javno tribuno v Kulturnem domu v
Križevcih pri Ljutomeru Tudi teme in
poudarek javne tribune je bil v iskanju
odgovorov na vprašanja, ki bodo ali že
prizadevajo življenje ob Muri in Dravi.
Stranka je želela poglobiti stik z občani
in ugotoviti, ali so problemi, ki jih vidi,
tudi dejanski problemi tega okolja. Teme,
kot so regionalizacija, zdravstvo, socilana
pravičnost, prometne povezave, izbrisani
in reforma davčne zakonodaje, so bile ne
le zanimive, ampak tudi življenjsko
pomembne za  SV del države, ki izkazuje
najnižje dohodke ob najvišji smrtnosti v
državi.

Z dobro gostujočo ekipo, ki so jo
sestavljali predsednik Janez Podobnik,

železnice.
Kar se tiče davčne reforme je  Janez

Podobnik  poudaril, da se bo SLS, kot
stranka desnega centra, močno izogibala
dodatnim obdavčitvam. Cilj je znižanje
in ne zviševanje davkov, rezerve pa SLS
vidi pri državi. Stranka želi dati svoj
pečat v vladi predvsem pri nasprotovanju
predlogu za dodatno obdavčevanje družin
z več otroki,  nadalje, ne strinja se z
obdavčevanjem subvencij v kmetijstvu,
podpira in predlaga pa stimuliranje
investicij v tehnološki razvoj. Priložnost
za Prekmurje, Prlekijo in Podravje vidi v
zmanjšanju obdavčitev investicij namen-
jenim regionalnemu razvoju. SLS pa tudi
iz vidika človekovih pravic ugotavlja, da
so državljani regijsko depriviligirani pri
plačevanju davkov, saj je veliko težje
plačevati enake davke v gospodarsko
nerazvitih okoljih kot npr. v Ljubljani.

Pri vprašanju predvidene regiona-
lizacije sta poslanec mag. Ivan Kram-
berger, kot tudi predsednik Janez Podob-
nik poudarila, da SLS vidi regije kot
element boja proti centralizaciji, vendar
pod pogojem, da gre za močne regije, ki
so sposobne tudi samostojnega razvoja,
ki imajo univerzo ter ustrezno tehnološko
znanje in zaledje, to pa so lahko v
Sloveniji največ tri. Marjan Maučec je
poudaril da » država mora početi tisto,
kar je ljudem všeč in kar lahko tudi
plačajo«, tako tudi regije morajo imeti
svojo ekonomsko računico in vire.  V
stranki tudi ne podpirajo reforme državne
uprave na lokalnem nivoju ločeno od
vprašanja regionalizacije, predvsem pa se
le-ta ne sme ukinjati in izgubljati samo-
stojnost v tradicionalnih upravnih
središčih, kot so v Pomurju npr.
Ljutomer, G. Radgona in Lendava.

Dotaknili so se tudi bele knjiga o
reformi zdravstva, ki posega v življenje
na periferiji in kjer je  predlagano, da bi
se na ruralnem področju, med katere
lahko štejemo tudi mesta v katerih ni
bolnišnic, v primarni dejavnosti ukinile
nekatere specialistične dejavnosti, kot je
npr. pediatrija. Janez Podobnik je
zagotovil, da SLS nikakor ne pristaja, da
se že vzpostavljen sistem spreminja in
ukinja nekaj, kar dobro deluje. Predvsem
obžaluje, da se pri tem ne upošteva
stališče pediatrične stroke, katero pa je
na javni tribuni
zastopa pediat-
rinja dr. Horva-
tova in prebrala
skupno izjavo
in argumente
te stroke.

Za zaklju-
ček javne tribune je bilo izpostavljeno
vprašanje izbrisanih, kjer je stališče SLS,
da je tehnični zakon o izbrisanih povsem
nepotreben in da je to vprašanje potrebno
enovito rešiti v enem zakonu, predstavil
državni svetnik Marjan Maučec. Tudi
številni razpravljalci v dvorani so se
strinjali, da je v primeru izbrisanih
potrebno selektivno pristopiti k popravi
krivic.

Tako kot se je javna tribuna pričela s
popestritvijo, to je nastopom zbora Kmeč-
kih ključarovskih fantov in harmonikarke
Manje Budja, se je po dobrih dveh urah
tudi končala, z imenitno postrežbo
domačih jedi vsem udeležencem, ki so jo
pripravile Pristavske Babice.

Tomi Nemec

minister Jakob Presečnik,  državna sek-
retarja mag. Matjaž Knez in Franc
Potočnik, poslanec mag. Janez
Kramberger ter državni svetnik Marjan
Maučec je bila SLS prepričljiva, saj je
uspela vzpostaviti zanimiv dialog z občani.

Tako je bil izpostavljen problem
predvidene posodobitve želežniške proge
od Pragerskega do Hodoša, ki pomeni
elektrifikacijo in prilagoditev za hitrosti
vlakov do 160 km/h. Minister Jakob
Presečnih in mag. Matjaž Knez sta
zagotovila, da bo proga posodobljena tudi
v smislu okoljevarstvenih standardov
(protihrupne ograje, izven nivojski
prehodi). Ljutomerčane je zanimalo, ali je
predvidena gradnja želežniške obvoznice
oziroma tunela skozi Kamenščak. Državni
sekretar Knez je odgovoril, vsaj na
strankarski ravni, da je izgradnja obvoznice
možna, vendar bo pri tem morala nastopiti
odgovorno tudi lokalna skupnost ob
sprejemanju prostorskih aktov, steči pa
mora tudi ustrezni dialog z direkcijo za
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J a s l i c e
Kdaj so začeli po cerkvah in

hišah postavljati jaslice, ne
vemo natančno. Pri njih gre

za tridimenzionalno, navadno
miniaturno prikazane prizore
Kristusovega rojstva, poklonitve
pastirjev in treh kraljev. Za vse
to so potrebne figure, navadno
tudi označitev kraja in okolja.

Jaslice nekateri imenujejo tudi
zamrznjeno gledališče, ker pred-
stavljajo maketo prizorov iz bo-
žičnih iger. Po vsej verjetnosti so
se namreč jaslice razvile iz du-
hovnih iger, ki so ponazarjale
najbolj dramatične dogodke Kri-
stusovega življenja. Najbolj ver-
jetno so nastale v 11. stoletju.

Znane
s o

t u d i
j a s l i c e ,

kjer ob Kristusovih jaslih krotko
ležijo volk, panter, lev in medved.

Na Slovenskem so prve cerk-
vene jaslice postavili jezuiti v
Ljubljani leta 1644. Iz jezuitskih
cerkva so se nato širile po žup-
nijskih in samostanskih cerkvah.
Priljubljene so bile tudi tako
imenovane odrske jaslice, v ka-

terih so bile figure izžagane iz
desk in poslikane. Na podeželje
so prišle šele v začetku 19. sto-
letje. Pri izdelavi jaslic so se po-
leg tirolskih posebej odlikovali še
italijanski in nizozemski ljudski

Adventni čas umetniki. Kot drugod smo tudi
pri nas poznali jutrovske
in domače jaslice. Ve-
liko pa je tudi gib-
ljivih ali živih jaslic.

Izročilo jaslic na
Slovenskem na svoj-
stveni način odstira
notranji svet naših
prednikov. Jaslice, pri nas
navzoče od 17. stoletja, so na-
mreč postale pomemben del slo-
venske kulture. Sredi prejšnjega
stoletja so se iz cerkva, samo-
stanov in plemiških družin raz-

širile v mestne in kmečke domove
in preprosti ljudje so z izde-
lovanjem figuric in oblikovanjem
pokrajine Jezusovo rojstvo pri-
bližali svojemu okolju in času.
Jaslice so zato spregovorile v
jeziku tistega življenja, v katerem
so nastajale, ljudski ustvarjal-
nosti pa so ponujale izredne mož-
nosti.

Jaslice, postavljene na ogled,
govorijo torej o njihovih ustvar-
jalcih in o ljudeh, ki so jim bile
namenjene, ta govorica pa je oh-
ranila svojo sporočilnost v da-
našnji čas. Slišati jo je moč le s
takšnim mirom v srcu, kot ga pri-
naša sveta noč.

Predstavljamo Vam nekaj mož-
nosti ogledov jaslic in še nekaterih
drugih božično – novoletnih
dogodkov, na katere so nas opozorili
naši člani – bralke in bralci časopisa
SLS Odmev.

Žive jaslice (25., 26. in 29.12. ter
2. in 6.1.)

Krajani Ligojne pri Vrhniki pri-
pravljajo žive jaslice, pri čemer skr-
bijo, da svetopisemsko zgodbo vple-
tejo v etnografsko dediščino sloven-
skega naroda. Osnovna zgodba ostaja
enaka, spreminja pa se prizorišče in
ostalo dogajanje.

Žive jaslice (24.-25. december)
V Šmarju pri Kopru že tradicionalno

prikazujejo žive jaslice s spremljavo
božičnih pesmi.

Turistično društvo Mozirje organizira
postavitev jaslic v Mozirskem Gaju,
blagoslov jaslic na Sveti večer ter
spremljajoče koncerte v cerkvi sve-
tega Jurija.

Žive jaslice (23., 25., 26., 30.12.
in 1.1.)

V Postojnski jami, že tradicionalno.

Božična skrivnost (25. - 30.
december)

Tudi v Jami Pekel pri Šempetru pri-
pravljajo žive jaslice, predstavo in spre-
mljajoči kulturni program.

Turistično društvo Velenje in pododbor
društva Šentilj prirejata tradicionalni
blagoslov konjev v Šentilju pri Velenju,
prirejajo tudi spremljajoči kulturni pro-
gram.

Lokalna turistična organizacija
Turizem Bled organizira tradicionalno
sklenitev kroga prijateljstva okoli Blej-
skega jezera, pa tudi nastope skupin in
spremljajoči program.

Ves december
V središču Slovenskih Konjic se odvija

tradicionalni kramarski sejem s po-
nudbo izdelkov domače obrti, suhe robe
in raznih dobrot. Sejem prirejajo doma-
čini pod okriljem Turistično-informacij-
skega centra Slovenske Konjice. V
prijateljskem vzdušju praznujejo s ple-
som, z glasbo, s koncerti in z izdelova-
njem ročnih del.

Tradicionalni božično-novoletni sejmi
se odvijajo na ulicah in v mestnih središ-

čih v Celju, Ankaranu, Velenju, Kam-
niku, Kranju in Mežici.

Na trgu pred cerkvijo sv. Antona v
Železnikih tamkajšnji skavti priprav-
ljajo prikaz božičnih dogodkov s pos-
tavitvijo živih jaslic.

Na Linhartovem trgu v Radovljici v
organizaciji KS Radovljica pripravljajo
božični sejem. Na približno 15 stoj-
nicah so na voljo izdelki domače obrti.

Razstava jaslic v Žirovnici (22.
december - 12. januar)

V Jalnovi domači hiši v Žirovnici si je
mogoče ogledati razstavo jaslic iz raz-
ličnih delov Slovenije. 5. januarja obis-
kovalce razstave s koledniškimi pes-
mimi nagradijo žirovniški koledniki.

V muzeju Velenje postavljajo tradi-
cionalno največje jaslice v Šaleški doli-
ni. Da bi obiskovalcem ob ogledovanju
jaslic pričarali še posebno vzdušje, k
sodelovanju povabijo različne
glasbene ustvarjalce, ki razstavo
obogatijo s svojo glasbo in pesmimi.

br
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Barbi Ravnikar

KRATKE SLADKE
V današnjih kratkih sladkih predstavljamo nekaj utrinkov z decembrskih srečanj naših članov po Sloveniji… Po novem letu pa

pričakujemo tudi vaš odziv, pridno fotografirajte in nam pošljite vaš kratek, a sladek prispevek, ki jih bo v času božično novoletnih
praznikov nedvomno ogromno. Pa lepo praznujte!

Tako sta se pred fotografski objektiv
na nedavnem srečanju v severovzhod-
nem delu naše Slovenije postavila
župan Križevcev Feliks Mavrič in min-
ister za promet Jakob Presečnik.

V ozadju statira še  sod, ki ga je izde-
lal naš državni svetnik Marjan Mau-
čec, inicialke na sprednji strani pa go-
vorijo o tem, da je last Alojza Jelena
iz Prlekije, ki je s častitljivi sedemdese-
timi leti postal član Sveta stranke. Gos-
poda na fotografiji držita trdno zaprta usta – kako ne bi, če pa bi
bilo škoda vsake drobtinice dobrote, katere glavna sestavina je bil
sveži sirček….

Miklavž ni pozabil obiskati niti
strankinega novega mednarodnega
tajnika, Stanislava Raščana. Iz foto-
grafije lahko sklepamo, da ga je sve-
ti mož vprašal, če mu je dostavil
vse, kar si je zaželel. Tajnik je pomis-
lil in se “prefrigano nasmehnil”…
Verjetno bo željo, ki mu je izvabila
tak nasmeh, zaupal naslednjemu
dobrotniku – Božičku.

Poglejte ga, župana! Igor Draksler, škof-
jeločan, tudi novi predsednik Glavnega
odbora stranke, prav tako ni manjkal na
miklavževanju, ki ga je pripravila Nova
generacija SLS. S podpredsednico stran-
ke ( res je, na veliko fotografijah jo lahko
vidite – ampak, gospa je tako zelo aktivna,
da se ji fotografsko oko ne more izogniti)

sta čakala, kdaj prideta na vrsto za darilo. Očitno oba zelo dobre
volje!

”Lepo je, če smo vsi sku-
paj in se imamo radi” je de-
jal Ivan Štular, župan Nakle-
ga, gostitelj srečanja, ki se
je odvijalo na Gorenjskem.
O pregovorni “gorenjski škr-
tosti” pa ne duha ne sluha.
Zraven Miklavža je pridno
stal in čakal, da pride na
vrsto, tudi Marjan Babič.

Dr. Marjan Jereb v trenutku nastanka foto-
grafije gotovo ni vedel, da ga nekdo opazuje.
Razmišljal je o tem, kar je pravkar slišal na
konstitutivni seji Sveta stranke.

Fotografijo objavljamo izključno zato, ker
je to eden redkih trenutkov, ko imamo dr. Jere-
ba priložnost videti tako zelo resnega. Vedno
je nasmejan , še zlasti na kolesu po ljubljanskih
ulicah. Čakamo nasmeh, dr. Jereb!

Oba fotografirana ni potrebno
posebej predstavljati, morda pa bi
bilo dobro postaviti nagradno vpra-
šanje:  Ali je predsednik stranke v
mikrofon  povedal kaj lepega, ali je
morda celo zapel?” Saj veste, vsi tri-
je decembrski dobrotniki imajo ra-
di, če jim obdarovanci kakšno lepo
zapojejo… Pa tudi predsednik je že
dokazal, da dobro obvlada tudi ta
način izražanja svojih čustev. Pose-
bej so mu na takšnih praznovanjih
pri srcu slovenske narodne pesmi…

Opa…. pa jih poglejmo:
Štefana Klinca, Venčeslava
Senekoviča, Franca Hor-
vata ml., dr. Ireno Mlinarič
Raščan, Andreja Preseč-
nika in Hermana Arliča…

Lep šopek, le da ne vidim,
kam so zrli – na oder gleda-
lišča, v pričakovanju ogleda
kakšnega novega sloven-
skega filma ali v prvo nadal-

jevanje zgodbe, ki jo bodo spremljali kar nekaj časa? To zadnje bo
držalo! Njen naslov  je : ”Seje Sveta stranke! “
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